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Sjednica Općinske skupštine Šibenik

Općinski fond zajedničke potrošnje
U prošli ponedjeljak održana je VI. zajednička sjednica 

viječa Opčlnske skupštine, na kojoj je doneseno više odluka 
i rješenja u cilju daljnjeg privrednog i komunalnog razvoja 
šibenske komune. Među prvim tačkama dnevnog reda usvo
jena je Odluka o završnom računu opčine Šibenik za 1962. 
godinu u kojoj je obuhvačeno izvršenje budžeta za prošlu 
godinu, kat'o za bivšu općinu Šibenik, tako i za sve ostale, 
koje su ušle u njen sastav. Рг-зта Iskaznim rezultatima pri
hodi su ostvareni u iznosu od 813,878.093 dinara, a rashodi u 
iznosu od 798,142.315 dinara.

3. novembra ove godine navr
šava se 19 godina otkako su je
dinice 26. dalmatinske udarne 
divizije oslobodile Šibenik.

Neposredna borba za oslobo
đenje grada započela je 2. no
vembra. Toga dana ujutro borci 
1. dalmatinske brigade izvršili 
su žestok napad na njemačke 
snage u Vrpoiju. Neprijatelj je 
bio ubrzo razbijen, a njegovi 
ostaci su prisiljeni da se povuku 
prema Šibeniku. Naši borci su 
nastavili gonjenje neprijatelja 
i u toku dana su počeli snažan 
napad na njemačka uporišta u 
samom gradu.

Jedinice 12. dalmatinske bri
gade izbile su na cestu Šibenik - 
Drniš i lom prigodom su razbile 
četničke jedinice u Konjevrati- 
ma i Lozovcu. 11. brigada tako
đer je izbila na komunikaciju Ši
benik - Drniš. Jedinice te briga
de uništile su neke četničke dije
love Skradinske i Mosečke briga
de, a u selima Unešiču i Žitniću 
razoružale su neprijateljsku mi
liciju.

3. novembra nastavljene su že
stoke borbe oko samog Šibenika. 
Komanda 26. divizije ubacila je 
u borbu i 3. dalmatinsku brigadu 
koja se nalazila u rezervi. Ona 
je, uz podršku jedne čete tenko
va, napala neprijatelja na podru

čju Konjevrata. Uzduž same ko
munikacije razvila se žestoka 
borba koja je potrajala čitav 
dan. Neprijateljske snage su na 
kraju bile potpuno razbijene, a 
zatim, po dijelovima uništene. 
Iz obruča se uspjelo u noći iz- 
\mči samo 200 neprijateljskih 
vojnika. Poslije toga jedinice 26. 
divizije nastavile su snažno go
njenje neprjatelja u pravcu Dr
niša i Knina.

U ovim borbama neprijatelj je 
pretrpio velike gubitke. Tom pri
godom naše jedinice su zaplije
nile znatne količine oružja i 
druge vojne opreme.

Građani Šibenika su neopisi
vim oduševljenjem dočekali oslo
bođenje. Oni su masovno izašli 
na ulice da pozdrave hrabre bor
ce 1. dalmatinske proleterske 
brigade koji su konačno oslobo
dili naš grad.
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U povodu 19-godišnjice oslo
bođenja Šibenika, u subotu 2. 
studenoga održat će se u dvo
rani Doma JNA svečana sjed
nica na kojoj će biti podnesen 
prigodni referat, a zatim će 
Općinskoj skupštini biti pre
dana Povelja koju Sabor SR 
Hrvatske dodjeljuje onim op
ćinama koje su kao narodno- 
oslobodilački odbori djelovali 
za vrijeme Narodne revolucije. 
Kao svake godine na ovaj da

tum, i ovoga puta bit će dodi
jeljene nagrade učenicima os
novnih škola za najbolje pi
smene radove na temu: Oslo
bođenje Šibenika. Tom prili
kom bit će uručene tri nagra
de. Nakon završetka sjednice, 
predstavnici šibenske općine 
i društveno-političkih organi
zacija položit će vijence na 
spomen ploču oslobodiocima 
Šibenika, te na grobove palih 
boraca.

Selo Vrsno je na zboru bira
ča donijelo zaključak da mje
sni put izgrade vlastitim sred
stvima, koja će sakupiti putem 
samodoprinosa. Vrijednost ra
dova prema predračunu iznosi 
3 mili una dinara. Odbornici 
su jednoglasno usvojili zaklju
čak zbora birača. Posebnom 
odlukom određeno je da 17 
ustanova, koje su do sada po
slovale po principu samostal
nog financiranja od prvog s’- 
ječnja počnu financiranjem 
po principu dohotka.

U raniju Odluku o općin
skom porezu na malo unesena 
je izmjena prema kojoj će se 
porez na malo plaćati i na pro
met motornih vozila, ogrjev- 
nog materijala i sredstava za 
r.nštitu bilja, u koliko. П'је o- 
slobođeno od toga drugim pro
pisima. Izmjene su izvršene i 
u ranijoj Odluci o visini dnev
nica, naknadi po kilometraži i 
naknadi za odvojeni život slu
žbenika Općinske skupštine.

Na prijedlog Privrednog vi
jeća usvojena je Odluka o po
višenju stope doprinosa priv
rednih organizacija u Općinski 
fond zajedničke potrošnje od

3 na 5 posto. Naime, Fondu 
nedostaje sredstava za pokri
će tekućih potreba i za sanaci
ju nekih privrednih organiza
cija, ko’e su u ovoj godini ima
le poslovne gubitke. Vijeća su 
na ovoj sjednici usvojila rje.še- 
пја o davanju garancija na zaj
move privrednih organizacija 
na iznos od preko dvije mili
jarde dinara, uglavnom za 
obrtna sredstva, proširenja i 
rekonstrukcije, kao i za izgra
dnju novili hotelsko ugostitelj
skih objekata.

Odobreni su zaključci skup
štine zadrugara PZ Grebaštica 
i PZ »Jedinstvo« iz Šibenika 
o spajanju u jedinstr'enu po- 
ljopri\’rednu organizaciju. 
Zbog raznih organizacionih 
slabosti u zanatskom podu
zeću »Brodoscrvis« uvedena ic 
prisilna uprava. Za vršioca du
žnosti direktora postavljen je 
Ivan Ivić.

Dosadašnji članovi Uprav
nog odbora Komunalne banke 
u Šbeniku razrješeni su duž
nosti, a u novi odbor imeno
vani su: Rade Baranović, Ivo 
Zenić, Petar Zjačić, Ante Ši- 
mac, inž. Davor Prgin, Ante

Privredno vijeće Općinske skupštine raspravljalo o poslovnim gubicima

Privredno viječe Dpćinske skupštine počelo je svoj sa
mostalni rad prošlog petka razmatranjem poslovnih gubitaka 
privrede u prošloj i u prvih šest mjeseci ove godine. Na dne
vni red je, dakle, stavljena »škakljiva« materija kojoj je tre
balo naći uzroke i inicirati pojedina konkretna rješenja, 
kako bi se u narednom periodu osigurao normalan i skladan 
rast privredne aktivnosti na području komune. Jer, očigledno 
je, prošlogodišnja cifra gubitaka koja iznosi 234,3 milijuna 
dinara nije mala i beznačajna. Nije za potejenjivanje ni ona 
koja se pojavila u prvom polugodištu i to uglavnom kod 
novih privrednih organizacija, a kreće se oko 140 milijuna. 
Da li je Privredno vijeće u razmatranju ovih problema otkri
lo stvarne uzroke u prvom redu one koji su »zasluga« sub
jektivnih slabosti, jer zacijelo i njih ima? Mišljenja smo, da 
se o djelovanju subjektivnih slabosti ipak samo pokušalo 
»natuknuti«, a stekli smo utisak da se je glavnina gubitaka 
nastojala pravdati isključivo objektivnim okolnostima, pa 
čak i sasvim beznačajnim.

bilježeni su kod 21 privredne 
organizacije, uključujući tu i 
četiri poljoprivredne zadruge. 
Na čelu te nimalo popularne

liste su poduzeća iz oblasti sa
obraćaja pa onda industrijska 
ugostiteljska, zanatska i poljo
privredne zadruge.
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No, posve je jasno u detalj
nom razmatranju treba lučiti 
ova dva pojma. Ne može se 
sve »strpati« pod jednu kapu. 
Nemoguće je negirati, kao što 
je nekoliko odbornika istaklo, 
da je između ostalog i pogre
šno vođena poslovna politika 
osobito na dužoj stazi ili, na 
primjer, nedovoljne pripreme 
pri osnivanju nekih poduzeća 
— uzrok poslovnih gubitaka. 
Drugim riječima, ubuduće će 
svakako trebati imati više

smjelosti da se već u začetku 
likvidiraju takve pojave. Da 
se to postigne neophodno je 
raspolaganje elementima čvr
ste ekonomske računice prili
kom investicionih ulaganja, 
daleko više poslovne zrelosti 
osobito kad je u pitanju trži
šte i slično. Jer, očito je, da su 
to na i veći uzroci gomilanja 
gubitaka.

Financijski gubici u prošloj 
i prvoj dekadi ove godine za-

Najveći gubitak iskazuje se 
kod »Slobodne plovidbe«. Raz
lozi koji uvjetuju nepovoljni 
financijski rezultat kod ovog 
brodarskog poauzeća su ugla
vnom poznati. Naime, glavni
na brodova čije je matično po
duzeće u Šibeniku su uglavnom 
zastarjeli, neekonomični s da
leko većim materijalnim tro
škovima nego suvremene plov
ne jedinice kojima raspolažu 
ostala brodarska poduzeća. Uz 
to svakako treba nadodati i os
jetan pad pomorskih vozarina 
na svjetskom tržištu brodskog 
prostora. Ti nepovoljni ele
menti utjecali su na gubitke 
ove i prošle godine. To su tzv. 
objektivne okolnosti. subje
ktivne? Nije li se već pri os
nivanju brodarskog poGuzeća 
znalo da se nabavka starih 
brodova tipa »Libertv« pokraj 
suvremenih brodova, ekonom

ski i financijski neće isplatiti? 
Znači, odmah na početku je u- 
činjena greška.

Ili, slučaj rezališta u uvali 
Podsolarska. Kako se može 
dogoditi da se pogon za kojeg 
se sa stotine podataka tvrdilo 
da će biti dobrodošao i ren
tabilan, već poslije godinu da
na našao na pragu likvidacije? 
I u ovom slučaju realna i du
goročna ekonomska računica, 
osobito ona koja je trebala da
ti snimak troškova i tržišta o- 
stala je po strani. Ovakve po
četničke greške se nikako ne 
bi smjele ubuduće tolerirati.

Kakve su daljnje perspekti
ve ovog poduzeća?

Na sjednici je odbornik, 
predstavnik ovog poauzeća iz
javio da će nakon isplate anu
iteta, koji ističu krajem iduće 
godine, situacija biti kvalite
tno drukčija. Očekuje se, na

ime, da će se u amortizacio- 
nom fondu naći dovoljno sred
stava i da će nakon toga podu
zeće »isplivati«. Treba, znači 
čekati još godinu dana za us
pješnije poslovanje!

O skradinskoj ciglani »Pavle 
Pap Šilja« naš je list pisao u 
jednom od prošlih brojeva, pa 
nemamo namjeru da se ponov
no detaljnije .upuštamo u ob
jašnjenja. Iznijet ćemo samo 
neke no\e elemente na koje 
je na sjednici ukazano.

Jedan je odbornik prilikom 
prelaska na razmatranje situ
acije u ovom kolektivu duho
vito primjetio: »Teži slučaj!« 
I stvarno je težak. Poznato je 
da tvornica sada proizvodi u 
probnom pogonu uz manjka
vost mehanizacije i nekih nu
žnih postrojenja. Da se po- 
sti.!jne rentabilnost —  l\ rdc 
stručnjaci Konstrukcionog bi- 
]'oa iz Zagreba — trebat će u- 
ložiti još oko 132 milijuna di
nara. Međutim, po izrađenoj 
računici prodajna cijena glav
nog proizvoda-nrauevinskc <> 
peke ne može biti manja od 
17,5 dinara po komadu. S ob-

(Nastavak'na .5. strani)

Lučić i Jakov Škugor. Isto ta
ko razrješeni su dužnosti do
sadašnji članovi Komisije za 
provođenje propisa o raspod
jeli čistog prihoda privrednih 
organizacija i ustanova, a ime
novani su Tomislav Krnič, Špi- 
го Strunovič, Vanja Mandič, 
Jakov Grubišič i Dane Sekso. 
U Siu'iet za društveni plan i 
linancije umjesto Mladena Ro
če imenovana je Desa Arbanas, 
a za članove Komisije za odli
kovanja Općinske skupštine 
imenovani su Krste Lambaša, 
Arsen Vukič, Ivo Ninić, Krešo 
Cipčić, Ciro Milutin, Zorica 
Mi.šura i Marija Slavica.

U Savjet Narodne biblioteke 
u Šibeniku imenovani su Saša 
Jurič, Anita Mileta, Sonja Om- 
čikus, prof. Ante Šupuk, Raj
na Glinšek i Boris Baica. Za 
direktora Poduzeća »Drvni 
kombinat« postavljen je Ante 
Guberina, a za upravitelja Dje
čjeg vrliča Lidunka Radić. 
Marko Grozdanić razrješen je 
dužnosti direktora ugljenoko
pa Dubra'tce, a Ante Višnjić 
dužnf)sti unra’ iteJia roUopniv- 
redne zndruge Tijesno. Za no- 
voa unra\'ite!ja Dostavljen je 
Terc K lnrii iz Tijesna. Goiko 
Pavasović, razrješen je dužno
sti direktora zanatskog podu
zeća »Krka« u Skradinu, a Во- 
.ško Pei'i.šić. dužnosti direktora 
Škole za učenike u privredi u 
Šibeniku. Dužnosti su razrje
šeni Svetozar Mrdulj, upravi
telj Osnovne škole Dubravice 
i Stanko Luštica, član školskog 
odbora Ekonomske škole Ši
benik. Za novog člana ovog od
bora imenovan je Vlatko Mrša, 
a za upravitelja Osnovne škole 
Vodice imenovan je Engels Al- 
firev. Dužnosti su još razrješe
ni Tihomir šprljan, upravitelj 
poljoprivredne zadruge Vodi
ce, Milivoj Mihić, direktor Za
natskog kombinata Vodice i 
Ante Blažević, direktor podu
zeća »Slobodna plovidba« Ši
benik. Т. Dean

Prošireni plenum 
Općinskoji komiteta 

SK  Šibenik

Na posljednjoj plenarnoj 
sjednici Općinskog komiteta 
Šibenik, kojoj je prisustvovao 
i član Kotarskog komiteta SK 

Jure Franičević, raspravljalo 
se o ideološko-političkom obra
zovanju komunista u šibenskoj 
opčini. Istom prilikom usvo

jen je plan i program tog rada 
za vremensko razdoblje od 

listopada 1963. do lipnja 1964. 
godine.
Ideološko-poliličko obrazo

vanje članova Saveza komuni- 
sla na području šibenske ko- 

(Naslavak na 5. strani)



Godišn je  sR upšline sind iR aln ih  org£fcniz.aci|£i
Tvornica elektroda i ferolegura

Briga o radnom čovjeku i 
povećanje produktivnosti

Godišnjoj skupštini sindikalne organizacije u Tvornici zadatku. U kolektivu to je naj- 
elektroda i ferolegura, pored 112 delegata, prisustvovali su yažniji zadatak sindikalne podru- 
predsjednik Kotarskog sindikalnog vijeća Mate Ujevlć, pred- ,
sjednik Općinskog sindikalnog vijeća Nikica Bujaš, predsjed- osvrnuo se^^d^™ roblem
nik Općinskog odbora Sindikata industrije 1 rudarstva inž. obrazovanja, a posebno naglasio 
Vinko Guberina i drugi gosti. veću aktivnost sindikata u idej-

Nakon referata, što ga je podnio predsjednik Izvršnog уо - političkom rjidu i nužnosti 
odbora Jere žonja, uslijedila je diskusija u kojoj su sudje- S j f  5Г т а ^ г 1јаНта V°pfenuma
lovali; Ante Baljkas, Vlade Vukićević, Dalibor Lukin, Tihomir СК SKJ i svim zbivanjima u me- 
Dodlg, Branko Orošnjak, Mladen Radić, Stipe Baljkas, Bore đunarodnom radničkom pokre 
Kovač, Ćedo Ceranić, Drago Rak, Tomislav Vrbičić, Blaž 
Bumber, Petar škarica, Nikica Bujaš i na kraju Mate Ujevlć.

Na skupštini je naročito i- 
staknuta origa za radnog čo
vjeka. To je potkrijepljeno i ne
kim podacima. Tako je, na pri
mjer, za uređenje sanitarnog 
čvora i radničkog restorana ko
lektiv utrošio četrdesetak mi
lijuna dinara. Pored toga, radni
cima koji svakodnevno putuju 
na relaciji scio-grad 70 posto pri
jevoznih troškova snosi poduze
će. Vrijedno je također zabilie- 
žili da Tvornica elektroda i fe
rolegura nastoji koliko može 
Vjolpomoći svoje radnike da sebi 
podignu krov nad glavom. Tvor
nica je dala blizu 4,5 milijuna 
dinara osamnaeslorici svojih 
radnika na ime učešća za iz
gradnju obiteljskih kućica. Ne
što kasnije, još 19 radnika dobi
lo je oko 7 milijuna dinara u 
iste svrhe. U posljednje vrijeme 
također je pružena pomoć većem 
broju radnika u ukupnom novča
rom iznosu od preko 7,5 miliju
na dinara.

možemo reći da oni nisu osjet
ni je porasli. Svakako da to ljudi
ma treba objasniti.

Problemi unutrašnje raspodje
le su dosta kompleksni. Tu ima 
još slabosti u ekonomskim jedi-

da bi i rezultati proizvodnje, ren
tabilnosti i ekonomičnosti bili 
još bolji, a mogli bismo tada 
i više izdvojiti za standard i za 
lične dohotke. Naša privreda i- 
ma jednu ozbiljnu materijalnu

Potrebno je također istaknuti 
i brigu Tvornice elektroda i fe
rolegura za svoje stručne kadro
ve. Kolektiv stipendira ukupno 
65 studenata, na raznim fakul
tetima i visokim školama, a na 
srednjim tehničkim školama vi
še od 25 radnika. Pored toga, 
posebna pažnja poklanja se već 
zaposlenim osobama. Tako je 
tečajeve za kvalifikaciju i viso- 
kukvalifikaciju pohađalo 37 
radnika, tečajeve za strane je
zike 6, a Višu radničku školu 3 
radnika.

U Tvornici se mnogo pažnje 
poklanja rekreaciji radnika šio 
pokazuje i postojanje veoma ak
tivnog sportskog društva. A sve 
će to, naravno uz izgradnju po
gona ferolegura, doprinijeti da 
vrijedni kolektiv u kojem vlada 
uzorna radna disciplina, postane 
još snažniji oslonac šibenske 
privrede.

Predsjednik Kotarskog sin
dikalnog vijeća Mate Ujević je, 
između ostalog, rekao:

— U ovom vremenu vi ste se 
susreli sa dosta ozbiljnih proble
mima na tržištu. Rezultat vašeg 
rada nije ovisan samo o vama, 
tu su i vanjski utjcaji, a to se
vidi iz dva podatka. Ove godine očekivati porast ukupne 
na svjetskom tržištu za istu ko- ^^dnje za 10 posto, 
ličinu robe VI ste dobili ili ćete

bazu i na toj osnovi ljudski fak- čovjeka itd.
tor u produktivnosti treba da ja- Na kraju su izabrani novi čla- 
če dođe do izražaja. Tu se kriju novi Izvršnog odbora i delegati 
velike rezerve, a sindikat će se za skupštinu Općinskog sindikal- 
morati više angažirati na ovom nog vijeća.

Tvornica glinice i aluminija Lozovac

Znatno povećanje 
ukupnog prihoda
Na godišnjoj skupštini sindikal- To, naime, govori o činjenici da 

ne organizacije Tvornice glinice se koriste lična zaštitna sredstva, 
i aluminija u Lozovcu istaknuto Najveći broj nesretnih slučajeva 
je među oslalim, da će se uku- nastupa u prvoj smjeni, koja je 
pan prihod tvornice u ovoj godi- istina i najbrojnija. Također je 
ni popeti na oko 3 milijuna dina- konstatirano da u drugoj i tre- 
ra, a to je u odnosu na prošlu ćoj smjeni ima priličan broj 

................... ............  povfeda. To se dijelom tumači igodinu povećanje od 1.600,000.000 
dinara. U isto vrijeme povećat će 
se i proizvodnja. Naime, elek
troliza će poslije završene re
konstrukcije ostvariti rekordnu 
proizvodnju od oko 5.400 tona

činjenicom da radnici dolaze na 
raci umorni zbog toga što obav
ljaju neke poslove i u svojim ku
ćama, u prvom redu na njivi. 
Sve to, istaknuto je, iscrpljuje i

dobili manje 130 milijuna dina
ra, a to nije malo u odnosu na 
vaše potrebe. Ako tome dodamo 
da su porasle obaveze društvenoj 
zajednici u odnosu na raniju go
dinu za 170 milijuna dinara, 
svakako da je briga od 300' mi
lijuna dinara dosta ozbiljna u 
odnosu na visinu vašeg proiz
voda. Pored ovih zadataka vaši 
su fondovi ipak veći, iako iz
dvajanja za povećanje ličnog 
dohotka nisu ozbiljna. Znači, či
tavu rezervu vi ste morali pro
naći unutar kolektiva. A zašto 
ste je našli? Upravo zato, što je 
tu bila organizacija rada, vaša 
aktivnost i \’aše zalaganje. Mož
da bi o ovim vanjskim faktori
ma trebalo na drugom mjestu 
raspravljati, ali je važno da se i 
ovdje to iznese, a mi smo dužni 
da i o lome radne ljude pravilno 
informiramo.

Svakako da ćemo narodnih 
godina morati više sredstava o- 
staviti radnoj organizaciji i da 
ćemo jačati njenu sposobnost ka
ko bi mogla više sredstava izdvo
jiti za proširenu reprodukciju i 
lične dohotke. Svakako da u tim 
odnosima mora biti jedan sklad 
ali brži rast ličnih dohodaka 
treba omogućiti racionalnijom 
proizvodnjom. Da sic vi išli dru
gom linijom, da ste po svaku 
cijenu slabili fondove poduzeća 
ne samo da ne biste imali ova- 
ko\c rezultate već bi se postavi
lo i pitanje sutrašnjice u va
šem kolektivu. Tu je perspektiva 
dovoljno jasna i radni kolektiv 
nema straha šta će biti sa rad
nim liudima koji se zalažu u 
radu. To je velika stvar za poli
tiku poduzeća. Kad govorimo o 
problemima ličnog dohotka onda

Skupštinari su također iznijeli 
neke podatke s područja higi
jensko - tehničke zaštite. U toku 
devet mjeseci ove godine u toj 
radnoj organizaciji bilo je više 
od 60 nesretnih slučajeva, a to je 
manje nego u čitavoj minuloj 
godini. Prema analizama, naj
veći broj nesreća događa se kod 
radnika u odjeljenjima elektroli
ze, mehaničkoj radionici, u po
gonu glinice i ljevaonice. Za
brinjavajuća je pojava, čulo se u 
diskusiji, da se najveći broj 
povreda odnosi na oči i stopala.

Trgovačko pisdiizeć  ̂ ,,Sioga“’Poras © promet
šibensko trgovinsko poduzeće 

»Sloga« ostvarilo je u prvih devet 
mjeseci ove godine 784 milijuna 
dinara jirometa. To upuću je na 
zaključak da će, po svoj prilici, 
lioduzeće u ovoj godini premašili 
planirani promet od 900 milijuna 
dinara.

Na skupštini sindikalne organi
zacije kolektiva »Sloge« čula su 
se mišljenja da ipak nije sve ka
ko bi radni ljudi htjeli. U nekim 
seoskim prodavaonicama, kao u 
Kapri ju, Birnju. Dubravi i Ro
goznici, trgovina još zaostaje ka
ko po asortimanu, tako i po 
kvaliteti usluga. Naime, zbog 
nestručnih kadrova, veoma se 
često ignoriraju želje i potrebe 
potrošača.
Poduzeće »Sloga« danas ima na 

području komune 20 prodavaoni

ca, ali se njihovo snabdijevanje 
vrši samo jednim kamionom. 
Zbog toga će biti potrebno Sto 
prije nabaviti još jedno prijevo
zno sredstvo. Pored toga, vjeruje 
se da će organizacija snabdije
vanja i asortiman robe ili mno
go bolji kada se izgradi skladi
šte.

Na skupštini sindikalne po
družnice šibenskog trgovinskog 
poduzeća »Sloga« izneseni su i 
neki podaci o pomoći porušenom 
Skuplju.

Bilo je i kritičkih primjedbi 
na rad radničkog savjeta. Taj 
organ radničkog samoupravlja
nja, kako je rečeno na godiš
njoj skupštini, od svog izbora 
nije podnio kolektivu nikakav 

iza'ještaj o svom radu.

Sa Sindikalne skupštine u Tvora ;i elektroda i ferolegura

tu.
Na skupštini su doneseni zak- 

I jučei koji pred sindikalnu orga
nizaciju postavljaju slijedeće 
zadatke:

— povećanje produktivnosti 
rada i pronalaženje unutrašnjih 
rezervi;

— stalan rad na izgrađivanju 
nicama. Mi smo prihvatili i pro- kriterija i usavršavanju stimula- 
klamirali princip nagrađivanja tivnih oblika raspodjele; 
prema radu, ali u njegovoj rea- _  poklanjanje veće pažnje 
liznciji unutar ekonomske jedi- idejno-političkom obrazovanju; 
niče nismo dosljedni. Ako bi raz- — jedan od osnovnih zadataka 
vili stimulativnije oblike u eko- je briga o radnom čovjeku; 
nomskim jedinicama, sigurno je — socijalne probleme radnika
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treba rješavali unutar ekonom
skih jedinica uz osnovnu podršku 
sindikalnih pododbora i grupa;

— sindikalna podružnica treba 
da bude inicijator rješavanja 
rehabilitacije sposobnosti radnog

aluminija, a to znači 800 tona slabi reflekse, pa je i mogućnost 
više od prošlogodišnjeg ostvare- povreda mnogo veća. 
nja. U istom obimu povećat će U ovakvoj situaciji, zaključili 
se i proizvodnja ljevaonice, dok su sindikalisti, moramo nastojati 
če proizvodnja glinice ostati na da nam služba higijensko-tehni- 
prošlogodišnjeni nivou. U odnosu čke zaštite postane stručna služ- 
na 1962. u ovoj godini može se ba, jednaka svakoj drugoj službi.

proiz- Inače, u ovoj godini za higijen- 
sko-tehničku zaštitu kolektiv lo- 
zovačke tvornice utrošit će oko 
osam milijuna dinara.

Na kraju potrebno je zabilje
žiti još nešto. Sindikai'-ia biblio
teka, raspolaže sa 830 knjiga, 
ali se one malo čitaju. U protek
lom periodu iz biblioteke je po
suđivalo knjige samo 308 radnika. 
U poslednje vrijeme poduzeće je 
utrošilo 144.000 dinara za nabav
ku novih knjiga. Cini nam se, da 
je trebalo kupiti još više knjiga, 
i to u prvom redu onih koje bi 
po svojoj tematici mogle privući 
pažnju radnih ljudi.

Zamolili bi vas da naše či
taoce obavijestite o tome 
kako je bio organiziran 
rad na izradi statuta?

Ako bi pošli od dana osnivanja 
glavne komisije za izradu pred
nacrta Statuta općine, kao poče
tak rada. onda bi to bio zaista 
dulji period, jer je komisija os
novana još u srpnju 1962. godi
ne. Međutim intenzivniii rađ na 
prednacrtu Statuta započinje tek 
po osnutku potkomisiia. koji ie 
uslijedio u nrosincu 1962. godi
ne. Potkomisiie su ima'e zada
tak da po određenim društvenim 
oblastima izrade priiedloee- što 
bi sve iz dotične oblasti trebalo 
da uđe u prednacrt. Poiedine 
liot komisi ie usniešno su izvršile 
s-'oi z.ad.atak a bilo ie i onih ko
je to nisu u ciiclosti učinile, pa 
je to predstaviialo teškoću u 
dal injem radu. Uz postojeće pot
komisiie smatram da su stručne 
službe nnr.inske unravc znatno 
pridonijele fla se prednacrt 
.Statuta nrivede kraju i kao Sto 
je poznato, već se sa danom 29. 
o. m. započinje sa javnom dis
kusijom.

Prema tome prednacrt Statuta 
l.oii ie iisvoiila glavna komisija, 
i'czultat je rada imćeg broja dru
štveno - nolitičkih i stručnih 
radnika naše опејпе. a drukČiie 
niie monlo ni biti s obzirom na 
ono miesto koie se Statutu op
ćine daie u našem cjelokupnom 
žiл'otu i radu.

.T.a'̂ na diskusija koia če sada 
zanoneti, dat če svoi sud o po- 
sHi/kama .Statuta, a što če u 
iz'desnom smislu potvrditi rad 
svili onib koii su učestvovali na 
njegovoj izradi.

Zanimalo bi nas na koji su 
način regulirana pojedina 
pitanja. Kako je, na pri
mjer. određena privredna 
politika komune?

Na ovo pitanje najbolji odgo
vor bio bi ako se osvrnem na 
sistematiku — sadržaj samog 
prednacrta Statuta. Po ovom 
sadržaju Statut je raspodijeljen 
u XVI poglavlja, među kojiro.a 
bih spomenuo II poglavlje koje 
obrađuje »Društveno ekonom
ske odnose«, I I I  poslavlje »Dru
štveni standard«. IV poglavlje 
»Općinsku skuDŠtinu« itd. O 
svakom poglavlju moglo bi se 
iznijeti što obuhvaća, međutim 
na konkretno postavljeno pitanje 
kako je određena nrivredna po
litika općine, zadržao bih se Pa 
poglavlju »Društveno - ekonom
skih odnosa«. U ovom poglavlju 
najkraće rečeno postavljeni .su 
principi II pogledu privređiva
nja, privrednih djelatnosti, sred
stava za proizvodnju, donošenja 
plana i budžeta, pitanje fondova, 
principa raspodjele itd. .Smatram 
da se kroz ovo poglavlje ne is- 
crnljuje u cjelini privredna poli
tika općine već da će sc kroz 
uvod (preambulu) .Statuta po
sebno istaknuti osnovne društve
no ekonomske karakteristike op
ćine, dostignuće u razvoju ma
terijalne osnove i perspektiva 
daljnjeg ekonomskog razvoja. 
Kroz ovakim.i uvodnu nadopunu 
na kojoj radi posebna komisiia, 
\eć sa ranije istaknutim dobit 
će se cjelina u pogledu privred
ne politike općine.

Na koji je način reguliran 
odnos komuna-radna orga
nizacija?

Kod postavi jania odnosa opći
na — radna organizacija pošlo se 
od suštinskog ustavnog načela 
da nema nikakovog mehanizma, 
nikakovog normiranja odnosa, a 
niti mogućnosti propisivanja 
kro:-: Statui čime bi se oduzelo 
pravo сол јекп da upravlja rad
nom organizacijom, i svojom 
diclatnošču, jer bi svako takovo 
normiranje ili bilo koii mehani
zam bio protuustavan. Prema to
me u statutarnim odredbama se 
polazi od toga da Općinska 
skupština kao jedan od organa 
samoupravljanja i najviši organ 
vlasti, kao i organi skupštine

mogu postaviti na razmatranje 
pitanja kao što su:

— pitanje na koji način radne 
organizacije ostvaruju politiku 
opčine i društvene zajednice kao 
cjeline u određenoj društvenoj 
oblasti;

— koje rezultate postižu u po
većanju proizvodnje i proizvod
nosti rada;

— kako troše sredstva s koji
ma samostalno raspola;žu;

— kako usmjeravaju investici
onu politiku,

— koje miere poduzimaju 
u ciliu unapređivanja poslovne 
suradnje, specijalizacije, koope
racije i integracije.

— kako se vrši raspodjela na 
fondove i osobne dohotke i da 
ч je ova raspodjela usklađena 
sa društvenim mjerilima;

•— na koji način 1 kojim putem 
rješavati zajednička pitanja kroz 
zajedničko udruživanje sredsta
va.

Na osnovu gore iznesenog od
nos općina — radna organizacija 
postavlja se tako, da Općinska 
skupština i njeni organi vrše 
razmatranie svih pitanja koja 
su od općeg i zajedničkog inte-

15 a
tajniku Općinske 
skupštine Šibenik 
ШШт LrJićM

, r ,,

resa, donosi svoje zaključke o 
tim pitanjima, a ako uoči da 
pojedine radne organizacije od
stupaju u svom radu od općih 
načela donosi preporuke o njiho
vom uklanjanju, tim što su rad
ne organizacije obavezne da na 
svaku preporuku dostave svoj 
obrazloženi odgovor. Znači u 
našem daljnjem radu zaključci 
i posebno preporuke dobivaju 
svoje mjesto, a što ie i razum
ljivo s obzirom na samostalnost 
radnih organizacija i sistem sa
moupravljanja.

Možete li na podrobnije 
obavijestiti o tome na ka
kav je način reguliran 
položaj mjesnih zajednica.

Mislim da sc Statutom nije 
trebalo zadržavati i na reguli
ranju mjesta mjesnih zajednica, 
jer je to već Ustavom riješeno. 
Statut s obzirom na ustavne po
stavke, treba da riješi pitanja 
kao što su: područje mjesne 
zajednice, način osnivanja, dje
lokrug i materijalni položaj. Ova 
liitanja predloženim statutarnim 
odredbama^ su riješena, lako da 
se predlaže područje za moguće 
osnivanje 12 mjesnih zajednica, 
što če se kod svakog slučaja os
nivanja posebno ocjenjivati da 
Ii je moguće ili ne. Pobliže sam 
djelokrug mjesnih zajednica kao 
i ostala pitanja regulirat če se 
njihovim statutima.

Prema tome Statut je pošao 
od principa u pogledu mjesnih 
zajednica, a u provedbi če se 
cijeniti mogućnost osnivanja 
svakog slučaja, jer će do osniva
nja doći poslije odobrenja Op
ćinske skupštine.

Ovdje je interesantno da se 
spomene što sa onim mjestima, 
gdje ne postoje uslovi za osni
vanjem mjesnih zajednica, iako 
i ta mjesta imaju zajedničkih 
problema, koje treba rješavati. 
U našem Statutu za prolazni 
period, pošto više nema mjesnih 
odbora, predlaže se osnivanje sa
vjeta mjesta, kao određene 
forme društvenog upravljanja, 
tim . što bi sc preko ovakovog 
savjeta mjesta mogla najus
pješnije rješavati zajednička pi
tanja stanovništva.

Kako će funkcionirati Op
ćinska skupština?

U odgovoru na ovo pitanje 
odmah u nočelku smatram da je 
osnovno istaći strukturu Onćin- 
ske .skupštme, jer ona uvjetuje 
način njenog funkcioniranja. 
Kao što je poznato za razliku od 
ustavnog načela da se Općinska 
skupština sastoji od dva viieća, 
u našoj općini ona se s obzirom 
na razvijenost sastoji od 4 vije
ća, a što ie Ustavom SR Hrvat
ske moguće. Vodeći računa o 
ovakovoj strukturi način funkci
oniranja Općinske skupštine svo
di se na to da če se sva pitanja 
praktički gđie se odlučuje rješa
vati na zajedničkoj sjednici svih 
viieća. a gdje se rasnravlja bez 
odlučivanja samostalno po vije
ćima. Tako nnr. da spomenem 
osnovna pitania kao Sto sii: refe
rendum, donošenje statuta, dru
štvenog plana i budžeta, urbani
stičkog plana, osnivanja radnih 
organizacija, izbor predsjednika, 
noinredsjndnika, postavljanje 
fimkcionera općinske uprave, za
duženja. itd. riešavat će se na 
zajedničkoj siednici.

Onćinsko vijeće s obzirom na 
to Sto nredstavlia sve građane u 
Općinskoj sknnštini samostalno 
može raspravljati, osim pitania 
iz svoje nadležnosti i sva ostala 
pitanja od važnosti za ooćlnu, 
bez obzira iz koje društvene o- 
blasti. Ostala viieća samostalno 
raspravljaju isključivo pitanja 
iz određenih oblasti za koja .su 
birana, sa mogućnošću davanja 
inicijative zajedničkog održava
nja sjednice sa drugim vije
ćem.

Prema tome na zajedničkoj 
sjednici svih vijeća rješavat će 
.se ona osnovna pitanja gdje se 
z^ajednički odlučuje, ćločim uz 
izvjesna odstupanja pojedina vi
jeća samostalno moći će razma
trati pitanja iz određenih dru
štvenih oblasti, donositi zaključ
ke i preporuke, ako Statutom 
nije određeno da o pojedinom 
pitan ju i samostalno odlučuje.

Na osnovu ovakovog načina 
funkcioniranja vijeća mogu vrlo 
efikasno i brzo da razmatraju 
pojedina pitanja, jer kao što smo 
vidjeli sve manje če pitanja o- 
stajati za odlučivanje, a sve više 
za zajedničko razmatranje.

S obzirom da novi Ustav 
mnogo pažnje posvećuje 
samoupravnim pravima 
građana zacijelo če i u 
Statutu biti govora o na- 
činama na koje će građani 
moći utjecati na život ko
mune. Što nam možete 
reći o tome i o mjestu 
društvenih organizacija u 
komuni?

Osnovno što se željelo postići 
gotovo kroz sve statutarne o- 
dredbe bilo je pitanje principa 
samoupravljanja, pa pi'cma to
me i čitav mehanizam odnosa u 
općini kod čega je čovjek kao 
faktor došao do punog izražaja, 
ier je uz njega vezano uprav-' 
ljanje u svim fazama kako u 
radnoj organizaciji lako i van 
nje.

Prema tome kad se pošlo od 
ovog načela suvišno je nabraja
nje bilo koje statutarne odred
be, jer je ovo načelo provučeno 
kao nit kroz čitav Statut i čini 
njegov osnov.

O pitanju društvenih organiza
cija Statut nije ulazio u detalj
niju obradu, a posebno to nije 
potrebno pošto je Ustav riješio, 
ta pitanja.



Dopis iz  Rogoznice

Nakon završetka 
turističke sezone
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Ovogodi.šnja turistička sezo
na bila je pedeset posto bolja 
od svih ranijih. Riješena su 
dva krupna problema za dalj
nji rtizvoj turizma u Rogozni
ci. Završen je dalekovod i pu
štena struja. Asfaltiran je pri
stupni put u dužini od dva ki
lometra od magistrale do mo
sta.

Ipak ove godine mnogi gosti 
nisu bili potpuno zadovoljni 
boravkom u Rogoznici. Iznijet 
ćemo neke njihove primjedbe.

Obala od mosta do tvornice 
ostala je neuređena. Kad pro
đu kola dižu se oblaci prašine 
tako da se čovjek ne osjeća da 
je na odmoru u jednom prija
tnom turističkom mjestu.

Trebalo bi poduzeti mjere 
da se obala što prije asfaltira, 
jer bez toga Rogoznica će iz
gubiti mnoge stalne goste. Sa
da je pogodna situacija da se 
to uradi sa najmanje sredsta
va, jer to će biti daleko teže 
kada se završi magistrala.

.Druga glavna zamjerka od
nosila se na čistoću mjesta. 
Brojni gosti naročito u kam
pu izvidnika, znatno su pogor
šali higijenske usluge naročito 
u šumici. Zbog nehigijenskog 
sanitarnog čvora zagađivala se 
cijela šumica i samo čudom 
nije došlo do epidemije. Bezu
vjetno je potrebno izgraditi 
higijenski sanitarni boks sli
čan onome u Esperantskom 
naselju u Primoštenu. Dok se 
ne izgrade takvi sanitarni ure
đaji trebalo bi zabraniti svako 
logorovanje u Lokvici.

Zamjerke su pale i na račun 
vode. U vodi se nije oskudije
valo, ali primitivan način ko
riščenja vode više ne odgova
ra uslovima razvijenog turiz
ma. Vodu uzima kako tko ho
će i to nehigijenskim posuda
ma.

Bilo bi potrebno oko sto 
metara cijevi iz cisterne pro
vesti vodu slobodnim padom 
do obale a ottor na cisterni 
zatvoriti.

Bilo je mnogo primjedbi i 
na račun snabdijevanja. Pro
šle godine zadruga je obećala 
da će biti sve u redu, čak su 
adaptirali i jednu prodavaoni
cu za voće i povrće, ali je ona 
ostala neiskorištena. Gosti su 
bili primorani da kod privatni
ka kupuju voće i povrće i to 
po dvostruko skupljim cijena
ma nego što su bile na tržni
cama u Splitu i Šibeniku. Da 
ne govorimo o tome da se u 
Rogoznici nije mogao nabaviti 
sladoled ili slatkiši.

Ako hoćemo da razvijamo 
turizam i da od njega imamo 
više koristi onda snabdijeva
nju treba posvetiti mnogo ve
ću pažnju. U okviru komune, 
pa čak i kotara treba organi
zirati opskrbne centre koji će 
biti sposobni da brzo i redovi
to snabdijevaju mala mjesta.

Na ovom području Ireba )го- 
duzeti hitne mjere.

U ovoj turističkoj sezoni go
sli su nam našli i jednu novu 
zamjerku. Naime, borova šu
ma bila je puna gusjenica. 
Priča se da gusjenice nisu oči
šćene, jer se ne zna tko treba 
da ih očisti.

Usred mjesta nalazi se klao
nica gdje se suše i kože. Mno
gi gosti sada dolaze autobu
som, a od stajališta do mjesta 
ima oko 15 minuta, ali nije or
ganiziran prenos kofera. Na 
stajalištu bi trebalo postavili 
neku nastrcšnicu, podići mali 
bife, kako bi se gosti prijatni
je osjećali čekajući vezu.

Ima još i drugih na izgled 
sitnih propusta, na koje se ža
lio dosta velik broj gostiju.

Ne'urcden put od mjesta do 
kupališta, teško se može doći 
do čamaca i tome slično. Pose
bno treba istaći bespravnu 
gradnju koja je već upropasti
la neke terene za planski raz
voj turizma u Rogoznici.

Sve su ovo problemi koji ni
su najbolja reklama za naše 
mjesto. Već sada bi trebalo 
misliti kako da se ovi i slični 
propusti otklone do naredne 
turističke sezone. Neki propu
sti mogu sc otkloniti dobrom 
voljom mještana i većom u- 
)X)rnoSću i radom turističkog 
društva i drugih organizacija. 
Rješenje nekih problema tre
ba da pomogne i komuna.

Svakako narednu turističku 
sezonu moramo dočekati spre
mnije. J. L.

Razgovor sa sekretarom ОК SOH Drniš
■ ■  ̂ 0 =

Uspješan izlazak iz duge krize i brza aktivizacija Općin
skog komiteta Saveza omladine drugom MIROSLAVOM L I
LIČEM, jednim od inicijatora brzog saniranja prilika. Na 
molbu da nam sumira postignute rezultate, on je, među 
ostalim, rekao:

— U periodu od prošlog ple
narnog sastanka oformljene 
su dramska, literarna, muzič
ka sekcija, marksistički kru
žok i tribina mladih. Dramska 
sekcija intenzivno priprema 
dramu profesora gimnazije 
Branka Mrkušića »Okrvavlje
ni krš« i veće zbornih recita
cija. Na sastancima literarne 
sekcije njeni članovi čitaju 
svoje radove, pripremaju sc za 
jedno literarno veće i izdat će 
list »Mladost pod Grauinom«. 
Muzička sekcija svirat će na 
srednjoškolskim plesovima i 
pratit će program na već po
pularnim emisijama »Mikro
fon je vaš«. Tribina mladih 
nastupa s predavanjima iz po
dručja književnosti, muzike i 
društvenih nauka. Sportska 
sekcija organizirat će među
narodna i međuškolska takmi
čenja te susrete sa seoskom 
omladinom na sportskom po
lju. Pokrenuli smo i radne ak
cije na uređenju sportskih te
rena na Podvornici.

Za Dan oslobođenja Drniša 
priprema se sportski progran'i 
i »Veče partizanske borbene 
lirike« uz predavanje profeso
ra Katice Peteržilnik. Za Dan 
Republike pripremamo kvalitc 
tnu akademiju i takmičenje 
radničke i seoske omladine u 
predvojničkom višeboju.

Mnogo smo sc angažirali u 
upisu narodnog zajma za ob
novu i izgradnju Skoplja. Uče
nici Ekonomske škole upisa'' 
su 120.000, Gimnazije 140.000, 
a Škole učenika u privredi 
50.000 dinara.

Upitan, kako ocjenjuje rad 
godišnjih sastanaka omladin
skih akti\a, drug Lilić je na
stavio;

— Godišnje skupiiine su, u- 
glavnoni, uspjele, le  se naru- 
čito odnosi na seoske aktive 
s područja Petrova polja, Pro- 
mine i Škole učenika u privre- 
cd. Zaključci obećaju intenzi 
van i raznovrstan rad. To se u 
prvom redu odnosi na školski 
aktiv Osnovne škole u Oklaju. 
Tim više iznenađuje neuspio 
pokušaj da se održi godišnji 
sastanak omladinskog aktiva 
u Ekonomskoj školi u Drnišu.

Koliko je učešće omladin
ske organizacije u razradi 
Statuta drniške općine,

— Naše učešće u izradi Sta
tuta općine Drniš ne smije bi
ti samo formalno. Činjenica 
da se u ćiosadašnjem radu na 
Prednacrtu statuta nismo do
voljno angažirali najbolje je 
ilustrirana izgledom Statuta 
u kojem nisu određeni pro
blemi koje Savez omladine 
uporno ističe i za čije rješava
nje se stalno zalaže. Da taj 
propust ispra\imo, formirali 
smo svoju komisiju za rad iia 
Statutu.

Od koga očekujete pomoć 
u svojim akcijama?

— Pomoć očekujemo od svih
mjerodavnih organa naše ko
mune i uvjeren sam da nam 
ona neće biti uskraćena, jer 
smo svojim radom dokazali 
da sc na nas može i treba ra
čunati. Ovdje ne mogu izosta
viti veliku pomoć Kotarskog 
komiteta SOH Split, zaključio 
je Miroslav Lilić. (c )

Uskoro će biti 
doniiet

Program  
IV  festivala 

djeteta
Na temelju iskustava ovogo

dišnjeg Festivala djeteta bit će 
potrebno mijenjati raniji plan. 
Iz |5odataka, kojima raspolaže
mo, izraženo je mišljenje da u 
toku godine intenzivnog rada 
na I ieša\anju stručnih i od
gojnih probelema vezanih za 
scenski odgoj djeteta nije bilo 
moguće do kraja riješiti ni je
dan od njih. Jer za njihovu re
alizaciju potreban je duži \re- 
menski period s obzirom da 
su zahtjevi za unapređenje i 
';w;viianje ove aktivnosti dale
ko složeniji.

Učesnici posljednjeg Festi- 
\ala predložili su Vijeću da sc 
ova ustanova isključivo bavi 
problemima scenskog odgoja, 
pa je u vezi s tim data prepo
ruka da tema za Četvrti festi
val djeteta bude »Dijete i scen
ski izraz«. Ukoliko se prihvati 
prijedlog, slijedeća manifesta
cija održat će se u Šibeniku 
od 14. lipnja do 18. srpnja 
1964. godine.

Prema već izrađenom pro
gramu on obuhvaća pet karak
terističnih područja iz dječjeg 
scenskog stvaralaštva. To su 
profesionalna dječja kazališta, 
zatim kazališta lutaka, školske 
scene, muzika i balet, te radio 
i televizija. Po ovim grupacija
ma je predloženo da se odvija 
studijski i demostracioni dio 
programa. Dvostruke su pred
nosti novog programa. Prvo, 
na otkupu će se naći stručnja
ci zainteresirani za područja 
na kojima djeluju i drugo, bit 
će moguće izvršiti takovu or
ganizaciju koja će maksimal
no omogućavati ostvarenje cje
lokupne zamisli.

Za svako od tih djelatnosti 
osnovat će se komisije koje bi 
pripremale studijski dio pro
grama Festivala. Do početka 
Festivala organizirat će se se
minari i savjetovanja u zim
skim mjesecima i to seminar 
za ruko\'odiocc dramskog ra
da po školama i seminar za ru
kovodioce kazališta lutaka, ta
kođer po školama. Ovakvi se
minari djelovat će i za vrijeme 
održavanja Festivala. Isto tako 
organizirat će se savjetovanja 
s eminentnim stručnjacima u 
radu dječjih kazališta i kaza
lišta lutaka, zatim sa redate
ljima, književnicima, drama
turzima i istaknutim prosvjet
nim radnicima iz cijele zem
lje.

Predloženo je također osni
vanje eksperimentalnih centa
ra u većim gradovima, gdje za 
to postoje svi uvjeti. Njihov je 
zadatak da rade na istraživa
njima unutar scenskog odgoja. 
Zasad u obzir dolaze Beograd, 
Zagreb, Sarajevo, Ljubljana i 
Novi Sad. Međutim, za istraži
vanja na području scenskog 
odgoja u školama i organizaci
jama koje ovu granu njeguju 
kao vanškolsku aktivnost. 
Centre bi trebalo osnivati u 
Beogradu i Rijeci.

I izdavačkoj djelatnosti po
klonjena je puna pažnja. Bib
lioteka »Dijete i scenski izraz« 
pobudila je velik interes kod 
kazališnih i prosvjetnih radni
ka. Nameće se potreba da se u 
okviru ove biblioteke objav
ljuju tekstovi koji bi svojim 
sadržajem mogli pomoći una
pređenju i razv'oju scenskog 
odgoja. Tu u prvom redu dola
ze i kazališna djela.

Ne mala pažnja posvetit će 
se i osnivanju dokumentacio
nog centra čiji bi zadatak bio 
da prikuplja i sređuje mate
rijale, organizira sakupljanje 
štampanih radova iz inozem
stva, te povremeno izdaje bib
liografski bilten pristiglih ma
terijala.

Privrednici govore

Modernizacija
prodajnih kapaciteta

Razgovor našeg suradnika s 

drugom  

Milošem  

Zlatovićem, 
direktorom 

poduzeća 

,,Plavina“

Trgovinsko poduzeće »Plavina« jedan je od najvažnijih 
snabdjevača Šibenika poljoprivrednim artiklima. Zanimalo 
nas je što je to poduzeće uradUo da bi ove jeseni i zime op
skrba poljoprivrednim artiklima našega grada bila zadovo
ljavajuća i kako se i pod kojim uslovima odvija rad tog 
kolektiva. O tome smo poveli razgovor s drugom Milošem 
Zlatovićem, direktorom trgovinskog poduzeća »Plavina«.

Zanimalo bi nas što šibenski potrošači mogu oče
kivati od vašeg poduzeća u danima što su pred 
nama?

Naše poduzeće izvršilo je sve pripreme kako bi snabdje- 
vanje šibenskih potrošača bilo što bolje. Još prije deset 
mjeseci sklopili smo ugovor s proizvođačkim organizacijama 
o isporuci najosnovnijih proizvoda. Do sada, eto, realizacija 
ugovora teče bez ikakvih teškoća. Raspolažemo i odgovara
jućim skladišnim prostorom, pa možemo osigurati veće zali
he proizvoda za kontinuirano snabdijevanje tokom zimskih 
mjeseci.

U pogledu opskrbe šibenski potrošači ponekad 
imaju i zamjerki. Da li su baš uvijek opravdane?

— Vjerujem da je bilo opravdanih zamjerki od strane 
potrošača na rad pojedinih prodavača, a u to bi na prvom 
mjestu trebalo ubrojiti zakidanja na vagi. Sto se nas tiče, mi 
smo poduzimali sve da te pojave potpuno iskorijenimo. Me
đutim, u tim nastojanjima imali smo vrlo malu podršku po
trošača. Upravo oni bi nam mogli u velikoj mjeri potpomoći 
da se likvidiraju te uistinu negativne pojave. Unatoč svako
dnevne kontrole mi nismo kadri sami to eliminirati, te bih 
ovom prilikom apelirao na šibenske potrošače da nam u to
me pomognu.

Vaše poduzeće je u posljednje vrijeme modernizi
ralo neke svoje prodavaonice i otvorilo prodajne 
štandove. Kanite li ubuduće na tome raditi?

— Naše poduzeće u svom planu investicionog ulaganja 
uglavnom se orijentiralo na modernizaciju prodajnih kapaci
teta. Prošlih godina o tome se nije vodilo dovoljno računa, 
pa sada, naravno, nije moguće u kratkom roku mnogo toga 
uraditi. Najkasnije za dvije godine, drvene stolove na tržnici 
zamijenit ćemo modernim aluminijskim kioscima. U tom 
pravcu smo već nešto i učinili.

U bližoj perspektivi kanimo izvršiti modernizaciju posto
jećih radnja, a nastojat ćemo također proširiti maloprodajne 
kapacitete, naročito na periferiji grada. Valja svakako napo
menuti da su naša nastojanja, bar za sada, veća od realnih 
mogućnosti, jer smo uglavnom orijentirani na vlastita sred
stva.

Zanimalo bi nas, druže Zlatoviću, s kakvim stru
čnim kadrom raspolaže »Plavina«?

— Naše poduzeće raspolaže odgovarajućim stručnim ka
drom. Međutim, iako smo uglavnom zadovoljni, konstantno 
vršimo napore da stručni nivo našeg osoblja bude još bolji. 
Eto, stipendiramo jednu drugaricu na ekonomskom fakulte
tu, jedan drug vanredno studira višu ekonomsku školu, dvo
jica pohađaju višu radničku školu, a veći broj radnika polazi 
Školu za opće obrazovanje. U posljednje dvije godine uspjeli 
smo da nam prodavačko osoblje bude uglavnom kvalificira
no. Danas imamo na naukovanju šest učenika.

»Plavina« na širem području komune ima samo 
jednu prodavaonicu. Da li ćete, možda, do iduće 
turističke sezone u tom pogledu nešto učiniti?

— Za sada ne kanimo otvarati slalne prodavaonice na 
širem području šibenske komune, osim u vrijeme turističke 
sezone. To je povezano s nekim drugim problemima, ah će
mo ubuduće ipak nastojati da nešto učinimo.

Sto je s Fondom rizika?

— U Fond rizika, koji je formiran u itašoj privrednoj or
ganizaciji, slilo se u prvih dc\et mjeseci ove godine oko 850 
tisuća dinara. S tim sredstvima pokrili smo gubitke na nekim 
proizvodima, kao šio su svježi kupus i krumpir. Međutim, 
sredstva koje privredna organizacija može akumulirati vrlo 
su malena, gotovo neznatna, i s njima nije moguće jače in
tervenirati. Zbog toga, mislim, da bi i komuna u tom pravcu 
trebala poduzeti odgovarajuće mjere. Đ. В.
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DOMAĆI FILiyi. REŽIJA: ŽIKA MITROVIČ

Ako se i za jednog našeg režisera može kazati da ima 
svoj fah, da se ne gubi u traženjima sebe, vlastitog stila i 
izraza, onda se to može u prvom redu, a možda i jedino, za 
Žiku Mitroviča. I ne samo to, več on je, po svemu izgleda, 
i jedini naš režiser koji je u granieama vlastitih stremljenja 
i ambicija kompletno svladao formalne zahtjeve koje po
stavlja žanr kojem se posvetio. Л tu je još i dosljednost te- 
matici,.koja se redovito bavi oživljavanjem junačkih stranica 
iz naše historije, po čemu njegove filmove, koliko god se 
govorilo o raznim uzorima, ipak osječamo kao naše. Jasno, 
iz toga rezultira i određeni razvojni put, kojem je gornja 
tačka bez sumnje ovaj njegov posljednji film. U njega on 
kao da je sabio sve Svoje višegodišnje iskustvo, očistio ga 
od gotovo svih nedostataka koji su se pripisivali njegovim 
ranijim djelima. Događaj, kojeg prikazuje, postavio je u pra
ve društveno-političke i historijske okvire, likovi su mu jasno 
zacrtani, radnja mu teče živo, a pokazao je dosta umješnosti 
i u postavljanju masovnih scena. Potpomognut od glumaca, 
kod kojih je naročito vrijedno istači lijep govor i čistu dik
ciju, on je stvorio djelo koje je interesantno, poučno, nape
to i uzbudljivo i' za koj“ čc interes preči vjerovatno granice 
naše zemlje.

Stigao je anđeo
ŠPANJOLSKI FILM. REŽIJA: LUIS LUCIA

Mala Marisol ima zaista sve kvalitete potrebne za osva 
janje gledalaca. Ona je neobično ljupka, bistra je i vrago- 
Ijasta, a uz to i sjajno pjeva (bilo bi svakako bolje da je 
nisu natjeravali da se onako dere). Ove njezine kvalitete su 
izdašno eksploatirane i trebale su da kamufliraju beskrajnu 
plitkost svega ostalog iz čega je napravljen ovaj film. Ta 
kamuflaža izgleda da je ipak djelotvorna za naše distributere, 
koji ispod ljepote i glasa Šarite Montiel, fenomenalnog glasa 
malog Joselita (Majko slušaj moju pjesmu) i najnovije bom
be, Marisol, ne vide kakav kontraband pun propagandnog 
materijala najnazadnijih shvačanja iz najreakcionarnije 
evropske zemlje uvoze u našu zemlju. Л kino dvorane su 
najposječenije baš za vrijeme prikazivanja ovih filmova. S 
jedne strane opravdanje a s druge i največc zlo.

Pješčani zamah
DOMAĆI FILM. REŽIJA: BoŠTJAN HLAD.JIK

Koliko god mišljenja o ovom filmu bila podjeljena on 
je ipak, po mom mišljenju, jedno (xl najzrelijih djela naše 
kinematografije, ako nije možda i najzrelije. Mislim po čisto
či i ljepoti filmskog jezika kojim je ispričana jedna priča, 
koja izgleda pomalo naivna, ali koja nalazi svoj smisao u 
kompliciranosti života sadašnjeg rremena. Jedan trenutak 
slobode ničem neograničene ostavlja dvojicu mladića razoča
rane, a jednoj djevojci, pobjegloj iz ludnice, donosi tragičan 
svršetak. Zaista je teško složiti se s ovak\im bježanjem iz 
društva i odgovornosti aktivnog člana jedne zajednice i uko
liko bi takav bio stav samog autora, a to vjerovatno je, onda 
bi to mogao biti predmet diskusije s njim i mi njegovo djelo 
možemo prihvatiti ili ne. To će, međutim, teško umanjiti 
ljepotu tog cijela u koje je Hladnik unio toliko osjećaja, smi
sla za poetsko oblikovanje detalja i cjeline i sposobnosti za 
jednostavno ali impresi\no prikazi\anjc psihičkih stanja.

— b —

Koncert u korist Fonda 
za obnovu Skoplja tloitup Slonova t e k e  opere
Iznenađuje iclativno slabo sposobnosti. Sonornost i dina- nim klavirom. nijansiranjem njegova inter-

interc.siranje publike za ovaj mička elastičnosti osobito u Pijanista Branko Cvetkovič pretacija bila bi znatno uvjer-
koncei't, pogotover ako se uz- vis<d<im položajima njenog kao pratilac, iako povremeno ljivija.
me u obzir humana misija tamno obcjjcnog sopj'ana, kao 
skopskih umjetnika. i smisacr za lijepcj fraziranjc.

Pred gotovo polupraznim došli su do izražaja naročito 
auditoiijem članovi skopske u Mozartovoj ariji iz opere 
opere: sopranistiea Danka Fir- »pigarrjv pir« i u Respighijevoj
fova, violinist Zoran Dimitrov- . • л« , i -. . . . . .  „  , „  , piesmi »Magle«, a donekle i u
ski 1 pnamst Branko Cvetko
vič izveli su 24. X. u Narod- Beethovenovoj ariji »Ah регП-
noni kazalištu program sastav- do«.
Ijen od djela iz i'azličitih срО' 
ha muzičkog stvaralaštva.

Djela kontrastnih stilskih i 
izražajnih obilježja, koliko 
god mogu učinili jedan kon
cert interesantnim zbog poni
ranja u različita razdoblja mu
zičke prošlosti, toliko mogu i 
narušili cjelovitost umjetni
čkog doživljaja. To se pokaza- 
'o i inilil^cjin realiziranja šarc- 
iKjg program.a o\og koncei'ta, 
tim više, što je sopranistiea 
Danka Firfova nastupila glaso
vno indisponirana (uslijed pre
hlade) u tolikoj mjeri, da nije 
do kraja ni izvela svoj dio pro
grama.

No, i pored toga skopski 
umjetnici ostavili su na nas 
pi'ijatan utisak.

Sopranistiea Danka Firfova 
izvodila je solo - pjesme i arije 
u širokom rasponu od Monte
verdija do Puccinija i Respig-  ̂
hija. I pored osrednje izražaj-  ̂
nosti i grlenog prizvuka u ? 
srednjem i dubokom registru, J 
kojeg u velikoj mjeri treba » 
pripisati glavnoj indisponira- ) 
nosti, ona je pokazala da po
sjeduje lijep glasovni materi
jal i znatne interpretativne

indiskretan, pokazao se kao si- Muzikalne kvalitete i neo-' 
guran i poletan suradnik soli- sporni talent pokazao je i mla- 
sta. Izvjesne tehničke i inter- violinist Zoran Dimitrov- 
llretativno kvalitete pokoizao ski iterpretacijom poznate 
je i solo nastupom izvodeći s Chacone Т. Vitalija i Varijaci- 
temperamentom i zadovoljava- ja na Corellijevu temu Tartini- 
jučom tehnikom Bach-Lisz.to- Kreislera. No, njegova repro- 
vu Fantaziju i Chopinov No- dukcija ipak nije prelazila ok- 

Nečista intonacija u arijama cturno op. 9 br. I. S nešto ra- vire solidnog akademskog mu- 
Puceinija i Dvoržaka bila je u- cionalnijom upotrebom peda- ziciranja.
velike uvjetovana neusklađe- la, i s izrazitijim dinamičkim' М. Llvakovlć
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Plenum Općinskog 
komiteta SK Omiš

Općinski komitet Saveza ko 
munista u Drnišu održao je pro
šlog četvrtka plenarni- sastanak 
na kojem se raspravljalo o kre
tanju privrede u 1963, godini i 
politici investiranja u svjetlu 
sedmogodišnjeg perspektivnog 
plana. Osim toga, donesen je 
program ideološko - političkog 
rada za jesen i zimu. Plenumu 
je prisustvovao i organizacioni 
sekretar Kotarskog komiteta SK 
Split drugariea Anka Bučan.

Privredno kretanje u 1963. go
dini stavlja u prvi plan porast 
društvenog bruto - proizvoda za 
preko 850 mili juna dinara ili 15 
posto, a nacionalnog dohotka za 
oko 12,8" 0 u odnosu na 1962. go
dinu, odnosno 12,2 posto po sta
novniku. Povoljno privredno kre
tanje u cjelini zasjenjuju pro
blemi u Boksitnim rudnicima i 
poljoprivrednom kombinatu 
»Petrovo polje«.

Osnovni .problem Boksitnih 
rudnika u Drnišu je nemoguć
nost realizacije boksita na do
maćem i vanjskom tržištu, a 
problem kombinata vezan je uz 
gubitak u prvom polugodištu u 
iznosu od 10,4 milijuna dinara, 
nastao kao posljedica slabog 
poslovanja u prošlim godina
ma.

Problem u Boksitnim ludnica
ma nije privremenog karaktera, 
pa kako se rješenja ne mogu na
ći u okvirima poduzeća i komu
ne, predloženo je višim organi
ma da ludniei boksita imaju 
tretman identičan s rudnicirha 
ugljena kad su u pitanju instru
menti raspodjele ukupnog priho
da i dohotka. Najuspješnije du
goročno rješenje sastojalo bi se 
u gradnji novog prerađivačkoga 
objekta alumini)a.

Opsežne mjere koje su u ovoj 
godini poduzete uvjeravaju da 
gubitak u poljoprivredno indu
strijskom kombinatu »Petrovo 
polje« neće biti dugog vijeka i 
da će kombinat ubuduće poslova
li s punim rentćibilitetom.

Investiranje u okviru sedmo
godišnjeg perspektivnog plana 
kao potencijalnu mogućnost 
pruža tri varijante. Prva se va
rijante temelji na prijedlozima 
privrednih organizaeija, bez 
gradnje novih većih objekata, 
ali uz znatno racionalniju proiz
vodnju. Tom varijantom nacio
nalni dohodak po stanovniku iz
nosio bi 150,250 dinara, što znači 
da bi se gotovo udvostručio. U 
drugu varijantu uključena je 
gradnja objekta za proizvodnju 
dekorativnih ploča. Treća vari
janta upućuje na dopunu pro
grama vodećih privrednih orga
nizacija — »Dalmacija - plastike« ' 
i »Kamenoloma«, (c) '

— Jediniee V III šibenske brigade izvršile su 
su napad na Nijemce i ustaše koji su se još na-

 ̂ lazili na Moseću, pa su ponovo zauzele Movran.
? 29. listopada:

Snage Kninske brigade postavile su zasje
du na cesti Kulen Vakuf-Boričevac u koju je u- 
palo 60 Nijemaca i ustaša sa 6 zaprežnih kola. 
.Nakon kratke borbe na cesti je ostalo 39 nepri
jateljskih vojnika, dok je ostatak ranjenih i 
preživjelih uspio pobjeći. Kola su uništena.

U ovoj akci ji zaplijenjeno je: 23 puške, 3500 
metaka, 15 ručnih bombi, 1 tromblonska puška, 
20 kutija dopunskog punjenja za top, sprema 
poginulih vojnika i 6 konja.

Sa ovom akcijom Kninske brigade, naše 
snage u sastavu XIX divizije u toku mjeseca 
listopada ubile su 716, a zarobile 15 neprijatelj
skih vojnika i 22 civila. U istom periodu zaplije
njeno je: 1 teški i 1 laki protukolni mitraljez, 
5 »šaraca«, 3 tromblonske puške, 3 šmajsera, 40 
pušaka, 5 pištolja, 21 bomba i oko 9000 metaka.
30. listopada:

о 1 ugi oaaiijon vTI brigade sa svojim snaga
ma zatmi-o je pujozaje izuau voaica i armic.

!.(. vouiea je prema Lecu Kienuio DU iije- 
macKiii vojniKa s jcunim bacacein, ali dočekani 
puicaiioin 1 miuaijesKom vauoiii ousiupiu su u 
pravcu orirne, gdje su sačekali pomoć iz Vodica, 
j osiije loga su riajiaii položaje našeg bataljona, 
ivoji je пакоп Kraće borbe oustupio. ivijemci su 
miaii 0 iiirtvin 1 veći broj ranjenih, a naši 1 
iiirivog' 1 1 ranjenog borca.

— i\a poiožaje V lil šibenske brigade kod 
G.zdavca napadao je neprijatelj s brojnim topo
vima 1 minobacačima, l r̂ed nadmoćnijim nepri- 
jaieljern V ili brigada se povukla prema Leće- 
vici.

o. bataljon V ili brigade u toku 28, 29. i 30. 
X. SUHO je Gizdavac i Lećevicu. Neprijatelj je s 
veiiKim snagama nekoliko puta poduzimao na
pao u ciiju oslobađanja Komunikacije Gizda
vac - Lecevica, ali je bio odbijen pa se zadržao 
na položajima zapadno od Giziiavca. U borbama 
Kou Moseca uz Nijemce su učestvovali i četnici. 
Nije utvrđen lačan broj izginulih neprijateljskih 
vojnika u ovim borbama, aii se vidjelo da su od- 
vezli 3 kamiona mrtvih u pravcu Drniša. Prema 
izjavama prebjeglih četnika (njih 12 je u toku 
borbe prebjeglo na našu stranu) i četnici su 
imali teške gubitke, a Nijemci 150 mrtvih.
1. studenoga:

— Drugi bataljon VI brigade 19. divizije bio 
je na položaju Malog gaja na liniji Vodice — 
Cista Mala, te na položajima duž turi- 
Vodice — Cista mala, te na položajima duž turi
stičke .ceste prema Pirovcu. Oko 300 njemačkih 
vojnika, 10 kamiona i 6 tenkova napadali su iz 
pravca Zatona i Vodica. Nakon krače borbe naš 
je bataljon bio prisiljen na povlačenje zadavši 
neprijatelju gubitke od 9 mrtvih i 2 ranjena. 
Naši su imali 7 mrtvih, 3 ranjena i 2 zaroblje
na, a izgubili su 1 puškomitraljez i 7 pušaka.

Kroz ova 3 dana borbe naš je bataljon bio 
loše sreće. Sve zasjede koje je postavljao bile su 
bez efekta jedno zbog neizvježbanosti boraca, 
a drugo zbog očite nesposobnosti komandnog 
osoblja.
2. studenoga:

Po naređenju Štaba 19. divizije njezina V 
brigada izvršila je pokret iz Srba preko Tiškov- 
ca za Strmieu.

Po naređenju iste Komande VI brigada iz
vršila je pokret iz velebitske Krupe u selo Ко- 
kinu, gdje je zanoćila.

Ovaj pokret je uslijedio u vezi naredbe V III 
udarnog korpusa da se glavnina sjeverodalma- 
tinskih snaga prebaci na sektor Grahovo — Liv
no, radi odbrane oslobođenog teritorija jugoza
padne Bosne. Na taj teritorij Nijemci su us- 
mjerivali udar u pripremljenoj šestoj ofenzivi.
3. studenoga:

V brigada 19. divizije stiže na domak Str- 
mice u kojoj se tada nalazilo oko 600 četnika- 
Grahovljana.

VI brigada je iz sela Kokine na putu za 
Plavno.

iveposredni zadatak ovih dviju naših briga
da dio  je iiKviuaeija ovin dvaju cetničkin upo
rišta na putu prema cetinskoj dolini, pa do pot
pune likvidacije tamošnje novoformn 
ске Drigaae jačine око IŽUO ljudi pod koman
dom ivurka cućuza. 'I'a je brigada bila mahom 
sastavljena od nasilno mobiliziranih ljudi.

Nase dvije brigade su dobile slijedeći za
datak:

V brigada treba da upadne u Strmiću, dok 
VI brigaua, poslije skršenog otjjora manje čet
ničke lorrnacije u Plavnu, ima da zatvori pravac 
Knin — Golubić i da presiječe četnicima od
stupnicu prema Kninu, kao i da onemogući nje
mačku intervenciju iz Knina.
4. studenoga;

VI brigada je izbila istočno od Konj
ske Glave na kotu kod Samarđija staja,'odakle 
je treći bataljon upućen zapadno, a četvrti isto
čno od sela r'lavna radi napada i čišćenja tog 
seia od četnika. Osjetivši n^e snage, četnici su 
bez borbe napustili Plavno i pobjegli u Golubić. 
Ovim bataljonima koji su upali u Plavno davali 
su osiguranje drugi bataljon iste brigade na Or- 
lovici, a prvi bataljon na Plješivici i Crnom Vr
hu. U toj akciji zarobljena su 4 četnika i 5 tali
janskih vojnika.

V brigada je istovremeno upala u selo Str- 
micu, koje je bilo prazno, jer su grahovski čet
nici blagovremeno pobjegli. Ova se brigada zadr
žala u btrmici dva dana.
5. studenoga: i

Drugi bataljon Kninskog partizanskog odre
da posjeo je položaje na sektoru Zrmanje i to 
na Vrbiei i kod Grbića kuća. Iz centra Zrmanje 
na I poiožaje ovog bataljon su Nijemci izvr
šili napad u streljačkom stroju. Tada su ih naši 
borci pustili na odstojanje od 500 metara, pa se 
onda rasplamsala borba koja je trajala nekoli
ko sati, ali zbog težiije terena nije imala zna
čajnijeg efekta. Nijemci su izgubili 7;vojnika, a 
naš je bataljon bio bez gubitaka.

6. studenoga:
Grad Šibenik je osvanuo ispisan rodoljubi

vim parolama. Za represaliju njemački koman
dant grada naredio je zabranu prodaje kruha u 
gradu za dva dana.

— Prvi bataljon Kninskog partizanskog o- 
dreda izvršio je napad oko 11 sati na četnike u 
selu- Vrbniku kod Knina. Prethodno se taj ba
taljon osigurao s jednim vodom za prelaz na 
zapadnu obalu rijeke Krke. Jedna četa tog ba
taljona pretresla je vrbnički zaseok Amanovi- 
će. Borba je trajala od 11 do 15 sati u kojoj je 
poginulo 5 četnika, a među njima i komandir 
Božo Amanovič. Zaplijenjene su 15 pušaka, 500 
puščanih metaka i 10 komada ručnih bombi. 
Naši su imali 1 lakše i 2 teže ranjena borca.

— U 3 sala ujutro uslijedio je napad VII 
brigade 19. divizije na Benkovac.

Prvi bataljon je osiguravao pravac prema 
Zadru i napadao s južne strane;

Četvrti bataljon se osiguravao iz pravca Kule 
Atlagića i Bukovice, a napadao je sa sjevera s 
jednim protukolcem i dva teška bacača;

Treći bataljon je osiguravao brigadu iz 
pravca Karina i vršio demonstrativan napad na 
Karin.

Iznenađenje nije postignuto, jer je akcija,  ̂
čiji je početak bio određen za ponoć, zakasnila.'
Naši su borci naletjeli na samu žicu, kojom je 
bio opleten gćnnizon u Benkovcu. Međutim, ak
ciju je upropastilo i rđavo vrijeme zbog kojega 
borci nisu imali dobar pregled i međusobnu po
vezanost. Pred samo jutro izršilo se povlačenje, 
kad su Nijemci prešli u protunapiail Naši su
imali 3 mrtva i 10 nestaUh. Od oružja bila su 
izgubljena 3 puškomitraljeza.

— U toku noći izvršen je pokret V i VI bri
gade iz Strraice i Golubića u Podinarje.

(Nastavit će se)
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KINEMATOGRAFI

»TESLA«: premijera španjol
skog filma — STIGAO JE 
ANĐEO — (do 31. X.) 
Premijera domaćeg filma —  
SAMONIKLI —  (1—4. XI.) 
Premijera domaćeg filma —  
ZVIŽDUK U OSAM — (5-6. 
XI.)

j»20. APRILA«: premijera en
gleskog filma — OKUS ME
DA — (do 3. XI.)
Premijera domaćeg filma — 
DVIJE NOĆI U JEDNOM 
d a n u  — (4—5. XI.)

DEŽURNE LJEKARNE

Do 1. XI. — I. narodna — Uli
ca Božidara Petranovića. 

Od 2—7. XI. — II. narodna —  
Ulica bratstva i jedinstva.

MAIIČMI URED
ROĐENI

Svetin, Nikole i Biserke Spa
nja; Jasna, Jere i Kate Barišić; 
.Josipa, Ivana i Zdravke Luke ta;
I Radmila, Nenada i Zorke Pava- 
sović; Jelica, Nenada i Zorke 
Pavasovič; Milica, Nenada i Zor- 
|Тсе Pavasović; Ivica. Mile i Stane 
[Ban; Tomislav, Stipe i Nediljke 
l'Ga.šperov; Zlatko, Andrije i Jel- 
гке Trobonjača; Branko, Martina 
i Milke Marov; Ratko, Marka i 
Destmke Dodig; Darko, Mile i Ike 
Slavica; Tihomir, Mate i Sinke 
Perkovič; Merima, Gojka i Jele
ne Kolar; Željko, Mihajla i Jul
ke Božič; Željko, Stipana i Ma
rije Silov; Zoran, Ivana i Marije 
Kulušič; Milenka, Milenkova i 
Vinke Gracin; Rajko, Janka i 
Mileve Jelača; Tomislav, Ivana 
i  Ankice Miletič; Neven, Sime i 
Luče Ljubič; ,Goran, Nikole i Mi
leve Bijelič; Željko, Ante i 
Marije Gačina; Vesna, Ivana i 
Kate Mrčela; Ljiljanka, Dane i 
Mare Budimir; Snježana, Frane i 
Danice Mecan; Jadranka, Križa
na i Stefanice Bačelič-Medič; Ve
sela, Ive i Ivanke Krečak; Da- 
л’ог, Ante i Jelice Puče; Jadran
ka, Bartula i Tereže Ceronja i 
34ela, Jakova i Sibirije Nakič- 
.Alfirevič.

VJENČANI

Gleda inž. Miroslav, str. inže
njer — Baranovič Mira, služb.; 
Junakovič Joso, radnik — Pavič 
Milka, radnica; Labor Šime, rad
nik — Milovič Milica, radnica; 
Erak Vinko, carinik — Katič Je
lena, domačica; Vučič Jure, ofi
cir JNA — Barašin Radoslavka, 
domačica i Džaja Joso, bravar — 
Vukašin Jelka, službenik.

UMRLI

Rodin Tome pok. Ivana, star 
Ž3 godine.

Ovog mjeseca doplovila su u 
šibensku luku dva grčka bro
da sa teretom umjetnog gnoji
va iz Holandije. U kratkom 
razdoblju trebao je  stići i tre
ći brod s istim teretom, ali je 
zbog objektivnih razloga'upu
ćen da uplovi u luku Ploče. 
Kako saznajemo u poduzeću 
»Luka«, na skladištima se sa
da nalazi oko osam tisuća to
na umjetnog gnojiva čiju do
premu željno očekuju poljo
privredne organizacije i indivi-

PREDNACRT STATUTA
STAVLJEN NA DISKUSIJU

Na zajedničkom plenumu 
Općinskog komiteta SK, Soci
jalističkog saveza, Sindikata i 
Općinskog komiteta Saveza 
omladine, što će se održati u 
četvrtak 31. o. mj. raspravljat 
će se o Prednacrtu statuta ši
benske komune. Ista tema bi
la je predmet diskusije na ju
čerašnjem sastanku sekretari
jata i izvršnih odbora spome
nutih društveno-političkih or
ganizacija. Kako se saznaje u 
mjesecu studenome Statut će 
biti dan na diskusiju u osnov
nim organizacijama SSRN i 
na zborovima birača.

dualni proizvođači kako bi mo
gli izvršiti sjetvene radove. Da
kle, dok roba leži na skladišti
ma i čeka otpremu u unutra
šnjost zemlje, dotle su poljo
privrednici došli u ćorsokak, 
jer je sjetva prilično zakasnila. 
Štete su zbog toga dvostruke. 
U poljoprivredi i u lučkom 
prometu. Za otpremu tereta u 
luci se nalazi oko 35 željezni
čkih vagona dnevno, iako bi 
za normalno odvijanje posla 
trebalo dvostruko više, prema 
tome doprema umjetnog gno
jiva po svoj prilici neće stići 
do potrošača prije 15. stude
noga ove godine. Teškoća je 
nastala u posljednje vrijeme 
i zbog činjenice, što se u grč
kom brodu »Athamos« teret 
umjetnog gnojiva nalazi u ra
sutom stanju, pa je potrebno 
za njegov istovar utrošiti dale
ko više vremena nego što je to 
uobičajeno.

Poduzeće »Luka« je zbog to
ga primorano da udvostruči 
broj radne snage i da zbog du
žeg zadržavanja broda optere
ćuje vezove i da radi dangube

plaća penale koji dnevno izno
se 200 funti.

Od 4. do 10. o. mj. u šiben
sku luku trebalo je da stignu 
četiri broda sa 30 tisuća tona 
umjetnog gnojiva i 10 tisuća 
tona sirovog fosfata. Međutim, 
u tako kratkom razdoblju nije 
bilo moguće odjednom izvršiti 
istm-ar tereta, pa je jedan 
broc otpremljen za Ploče. Sve 
o^e ' rodove »Luka« je očeki
vala 1 mjesecu rujnu i da se 
tako po rasporedu odvijalo, 
do teškoća ne bi došlo. Brod 
»Athamos« je zbog nastalih te
škoća, za koje krivica ne pada 
na poduzeće »Luka«, 24. o. mj. 
upao u dangubu zbog čega će 
ne'ho trebati da plati penale. 
S obzirom da istovar s tog bro
da neće biti mosruće izvršiti 
u zakazanom roku, broj dana 
u ihrsubi osjetno će se pove
ćati. Za sve to netko će ipak 
morati da plati penale. Među
tim, najveću štetu osim poljo
privrede pretrpjet će poduze
će »Luka«, a njenu vrijednost 
je teško zasad procijeniti.

ŠEST BRODOVA U LUCI

U šibenskoj luci nalazi se 
ovih dana šest prekooceanskih 
brodova domaće i strane za
stave koji obavljaju istovar 
odnosno utovar- tereta. Grčki 
brodovi »Athamos« i »Vari« 
istovaraju 9753 tone umjetnog 
gn joj iva odnosno vrše ukrcaj 
11.500 tona sirovog barita za 
SAD. Talijanski brod »Jaguar« 
istovaruje 9510 tona sirovog 
fosfata, brod »Naprijed« iskr
cava 9400 tona željeza rude iz 
Indije, »Šibenik« ukrcava 2340 
tona olova za SAD, a brod »Bi
hać« je doplovio u Šibenik sa 
7500 tona ugljena iz SSSR-a.

 ̂ if. :f.

SAOBRAĆAJNA NESREĆA

Na ulazu u Šibenik s istočne 
strane dogodila se saobraćaj
na nesreća u kojoj je teže stra
dao službenik Poduzeća РТТ 
Slavko Mišura. On je iz dosad 
nepoznatih razloga pao s mo
torkotača i sa nekoliko teških 
ozljeda prevezen je na kiruški 
odjel šibenske bolnice, gdje je 
zadržan na liječenju. Organi 
Saobraćajne milicije vode po
stupak kako bi utvrdili prave 
uzroke ove saobraćajne nesre
će.

Modernizirat će se 
vodoopskrbiil objekti

(Nastavak sa 1. strane)

mune odvijat će se i ubuduće 
kroz Političku školu za člano
ve SK, Marksistički klub, se
minare, savjetovanja i, narav
no, putem individualnog rada. 
To su u stvari ustaljeni oblici 
rada što su u dosadašnjoj pra
ksi pokazali zadovoljavajuće 
rezultate.

Politička škola u ovoj nasta
vnoj godini djelovat će u Vo
dicama. Polaznici za tu školu 
odabrat će se među perspek
tivnim članovima SK. To su 
zapravo oni komunisti što su 
se već istakli u društveno-poli- 
tičkom radu, ali im nedostaje 
odgovarajuće političko obrazo
vanje. Nastava u toj školi tra
je jednu nastavnu godinu, a 
program se usklađuje s važni
jim aktuelnim problemima 
SFRJ.

Izdignutiji članovi Saveza 
komunista, to jest oni što in
dividualno rade na svom idej
nom usavršavanju, okupljaju 
se u Marksističkom klubu.

U planu idejno-političkog 
obrazovanja za naredni period 
predviđeni su i seminari. Tako 
će članovi SK u teritorijalnim 
organizacijama prorađivati te
me iz dijalektičkog i historij
skog materijalizma, a komuni

sti u radnim organizacijama 
proučavat će osnovne marksi
stičke etike. Pored toga, osno
vne organizacije SK, koje ima
ju veći broj novoprimljenih 
članova, pobrinut će se za nji
hovo idjeno obrazovanje.

Nema sumnje da će i Općin
ski Komitet SK i njegova Ko
misija za ideološki rad odigra
ti vrlo značajnu ulogu u reali
ziranju plana i programa ideo
loškog obrazovanja članova Sa
veza komunista. Oni će, pored 
ostalog, usmjeravati i poma
gati osnovne organizacije SK 
u izradi planova ideološko-po- 
litičkog rada prema stupnju 
idejne razvijenosti njihovih 
članova.

Drug Jure Franičević je u 
svom izlaganju naročito ista
kao značenje idejnog obrazo
vanja komunista. Ukazao je 
na potrebu da se marksistički 
produbljuje sadržaj tog našeg 
djelovanja da se usavršava 
oblik i metod idejnog odgoja 
komunista. Neophodno je, na
glasio je drug Jure Franičević, 
da se pravovremeno reagira 
na pojedine pojave u našoj 
praksi, odnosno da se aktuali
zira idejno-politički odgoj čla
nova Saveza komunista.

Unatoč intenzivnom razvoju 
vodovonde mreže kako u Šibe
niku tako i u okolnim naselji
ma (Lozovac, Biliče, Ražine i 
Brodarica) sadašnji kapaciteti 
zbog naglog rasta u stambenoj 
izgradnji postali su »usko 
grlo« u normalnoj opskrbi Ši
benika vodom. Povećana po
trošnja je uvjetovala nove teš
koće, tako da se za vrijeme 
ljetnih mjeseci događalo da su 
pojedini predjeli ostajali bez 
vode.

Sedmogodišnjim planom 
predviđena je rekonstrukcija 
sadašnjih pogona. Osim insta
liranja još jedne sisaljke kapa
citeta 50 do 60 litara u sekun
di, izvršit će se rekonstrukci
ja cjevovoda na potezu Brine 
— Trtar, na dužini od 8,5 kilo
metara, te dovršetak radova 
na izgradnji rezervoara »Pisak 
II« .

Međutim, zbog novonastale 
situacije u potrošnji vode sve 
ove radove trebat će izvoditi 
do kraja slijedeće godine, ka
ko bi potrošači i šibenska in
dustrija raspolagali dovoljnim 
količinama vode. Vrijednost 
svih radova iznosit će oko 
milijuna dinara. Dosad su iz
vedeni radovi u vrijednosti od 
2 Smilijuna i to sredstvima ko
munalnog poduzeća »Vodovod

i kanalizacija«, koje ulaže veli
ke napore kako bi svoj plan 
navrijeme ostvarilo. Da ne bi 
došlo do prekida planiranih ra
dova podići će se kratkoročni 
zajam u visini od 20 milijuna 
dinara, a poduzete su mjere 
kako bi se od strane Izvršnog 
vijeća Hrvatske osigurao za
jam u vrijednosti od 40 miliju
na.

Uočivši hitnu potrebu re
konstrukcije sadašnjih kapaci
teta uprava »Vodovoda i kana
lizacije« zatražila je suglasnost 
Općinske skupštine da sami 
potrošači potpomognu rješe
nje ovog problema, tj. da se 
povećanjem tarife smognu 
sredstva za potpuno dovršenje 
svih radova. Takva praksa pri
hvaćena je i u drugim komu
nama u našoj zemlji. Poveća
njem cijena u potrošnji vode 
stvorit će se sredstva koja će 
omogućiti da se investicioni 
zahvati izvrše u zakazano vri
jeme. Na taj način, kako nas 
izvještavaju u upravi »Vodovo
da i kanalizacije« svim građa
nima i kolektivima bit će osigu
rane dovoljne količine pitke 
vode i za vrijeme ljetne sezo
ne, kada je inače potrošnja 
vode daleko iznad godišnjeg 
prosjeka.

Nesreće na našim cestama
U tri posljednja mjeseca o- 

ve godine u čitavoj našoj zem
lji trajat će još jedna akcija 
za sigurnost u saobraćaju pod 
nazivom »Žaštitimo djecu u 
saobraćaju«.

U toku ove godine na jugo
slavenskim cestama poginulo 
je oko dvije stotine mališana. 
Brojka koja, bez sumnje, sili 
na razmišljanje i navodi na 
pomisao da je već došlo vri
jeme da se poduzimaju kon
kretne akcije za zaštitu dje
ce i ne samo njih.

Sa tog stanovišta ovogodiš
njoj akciji za sigurnost u sao
braćaju treba dati pravni važ
nost, pokrenuti akcije koje, u 
stvari, ne bi smjele da budu 
kampanjskog, povremenog ka
raktera, već bi im trebalo dati 
dugoročnije obilježje. Znači, 
nisu dovoljna samo predava
nja. U našoj komuni, čini se, 
ni toga nema u dovoljnoj 
mjeri. Potrebno je, na neki 
način, u tom saobraćajnom 
odgoju obuhvatiti i roditelje

vozače. U tome bi trebalo da 
se mnogo više nego do sada 
angažiraju škole.

U prvih devet mjeseci na ce
stama u šibenskoj komuni de
silo se ravno devedeset saobra
ćajnih nesreća. U tim nesreća
ma, koje su se desile uglavnom 
za vrijeme ljetnih mjeseci, 
izgubilo je živote jedanaest 
osoba. Saobraćajne nesreće do
gađale su se upravo u vrijeme 
kada je raznih vozila na na
šim cestama najviše. S obzirom 
da će ih svake godine biti još 
više, uporedo s razvojem ce
sta i napretkom turizma, onda 
je zaista potrebno da se tom 
pitanju pokloni ozbiljnija paž
nja. Na stranu sva materijalna 
šteta, a ona do sada iznosi oko 
15 milijuna dinara, ali bi to 
trebalo uraditi u prvom redu 
zbog ljudi. Ako je već tako 
onda bi ovogodišnju akciju za 
sigurnost u saobraćaju trebalo 
mnogo više propagirati i dati 
joj konkretnije vidove, (r)

в «
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(Nastavak sa 1. strane)

2irom da je planirano da po
trošač tih cigli bude šibenska 
jgrađevinska operativa, loj cije
ni treba nadodati i prosje
čno oko dva dinara prevoznih 
•troškova. Znači, ukupna cijena 
kretala bi se oko 19,5 dinara 
i to uz pretpostavku da se »pa
pirnate« zamisli stručnjaka u 
•cijelosti ostvare, dakle, bez 
ikakvih eventualnih proizvod- 
.nih teškoća. Šibenska građe
vinska poduzeća, kako je ista
kao jedan od njezinih pred
stavnika, sada tu istu opeku 

-dobijaju franco gradilište po 
15 dinara. Pod takvim okolno
stima preostaje da se donese 
jedini mogući zaključak, a to 
su odbornici i učinili: ili će se 
tvornica ponovno staviti pod 
ključ ili pak da se gubitak i 

madalje ostvaruje. Treće mo

gućnosti nema, jer nitko ne 
može prisiliti građevinska po
duzeća da kupuju skuplju ci
glu, ukoliko mogu naći jefti- Z a  a s t i j i a  p3d i522  
niju i da na taj način spašava
ju tvornicu, a sebi smanjuju 
dohodak.

žištem negativno reflektirale 
na financijski efekat. Stoga je

Privredno vijeće zaključilo da 
se do kraja godine pokušaju 
zaključiti dugoročniji poslovi; 
u protivnom od 1. siječnja idu
će godine rudarska okna mo
rat će biti zatvorena.

idm’i р г о Ш е ги а

Kako je ekonomski dio ela
borata o daljnjem proširenju 
skraainske ciglane nepotpun, 
to su odbornici postavili zah
tjev da stručnjaci Konstrukci- 
onog biroa iz Zagreba pono\'- 
no razrade taj dio, i da se na
kon toga donese konačna od
luka.

Još jedan kolektiv čija si
tuacija ne »miriše« na najbo
lje je ugljenokop u Dubravica- 
ma. Njegov osnovni problem 
je: kuda s rudačom? Kvalitet 
ugljena, odnosno njegova ka
lorična vrijednost ne odgova
ra u potpunosti zahtjevima 
kupaca, pa su se teškoće s tr-

Na spisku »novajlija« je 
Ugostiteljsko-turističko podu
zeće »Rivijera«. Ovaj kolektiv 
nastao fuzijom nekoliko podu
zeća i radnji, »ostvario« je po
lugodišnji gubita’K u iznosu od 
oko 25,8 milijuna dinara. Pret
postavlja se da je taj gubitak 
u toku turističke sezone izmi- 
ren. Međutim, do kraja godine 
računa se na ukupan deficit 
od oko 15 milijuna dinara. Sa
svim stoje primjedbe da u ra
du ovog kolektiva ima podo
sta objektivnih teškoća. Ono 
je na kraju krajeva nisk(j aku
mulativno sezonsko ugostitelj
stvo, uz to opterećeno i prilič
nim svotama anuiteta. Ne mo
že se negirati također uočlji

ve činjenice, a to su: slaba 
unutrašnja organizacija podu
zeća. nestručnost i nesposob
nost jednog dijela članova ko
lektiva, osobito i'Liko\ ooećeg, 
nestimulativnost raspodjele i 
slično. Ukoliko o\a radna or
ganizacija pretendira da posta
ne važan činilac u raz\’oju tu- 
rističko-ugostitcljske privrede 
na našem području, a to se od 
nje i očekuje, onda će se do
sta loga u samom kolekti\u 
trebati iz tcmeljti izmijeniti.

Prilična svota gubitka u pro- 
Sloi godini registrirana ic i u 
poduzeću »Dalmacija« ukupno 
8,3 milijuna dinara. Najveći 
problem, a to je i najveća po-

( Nastavak na 6. strani)

O PROGRAMU NASTAVE 
FIZIČKOG ODGOJA u osnov
nim i srcGiijim školama šiben
ske općine bilo je riječi na sa
stanku, što su ga organizirali 
Općinski savez za fizičku kul
turu i Općinski odbor školskih 
sportskih društava. Ovom sav
jetovanju, pored sportskih ra
dnika, prisustvovali su nastav
nici fizičkog odgoja na škola
ma. Iznijeti su nedostaci koji 
su se iz ohjckti\nih ili subjek
tivnih razloga pojavljivali u 
školama prvog i drugog stup
nja. Na sastanku je posebno 
bilo riječi o novom programu 
fizičkog odgoja u o\oj školskoj 
godini.

KONFERENCIJA ZA DRU
ŠTVENU AKTIVNOST ŽENA 
šibenska općina organizirala 
je sastanak kome je prisustvo
vala Zdenka Šnajder, urednik 
zagrebačkog časopisa »Žena«. 
Kroz diskusiju su razmotrene 
mogućnosti širenja štampe 
među ženama ovog kraja, a 
posebno na selu, gaje je pre

ma raspoloživim podacima ve 
lik broj nepismenih žena. Na
kon žive diskusije zaključeno 
je da Se na širenju štampe u- 
buduće više nego dosad anga
žiraju svi društveno-politički 
faktori, a naročito prosvjetni 
radnici u selima, gdje za to 
postoje dobri uvjeti. Časopis 
»Žena« koji izdaje Konferen- 
eija za društvenu aktivnost že
na SR Hrvatske donosi na svo
jim stranicama, poreci aktuel- 
nosti iz zemlje i svijeta i niz 
članaka i reportaža iz života i 
rada ženskih organizacija, te 
interesantne napise namijenje
ne domaćicama i ženama zapo
slenim u privredi.

NA ŠIBENSKOM OKRUŽJU 
počev od 1. studenoga ove go
dine saobraća! će četiri broda 
po novom rasporedu. Na pru
zi Rogoznica-šibenik saobra
ća! će m.T) »Ohrid«, a na pruzi 
pruzi Skradin-Sibenik saobra- 
ćat m b »Ohrid«, a na pruzi 
Vodice-Šibenik p, b »Kupari«. 
Novina u novom rasporedu je 
u tome, što će na ranijoj liniji 
broj 502 ubuduće saobraćati 
civa broda, pa će tako umno
gome biti zadovoljene potrebe 
okolnog stanovništva.



SA SJEDNICE 
PRIVREDNOG VIJEĆA

(Nastavak sa 5. strane)

sljeaica pasive — nedostatak 
dovoljno kvalitetne sirovine je 
kronična bolest cjelokupne ju
goslavenske riblje industrije. 
»Dalmacija« čak i nešto bolje 
stoji u odnosu na svoje partne
re. Ove godine je situacija u 
tom pogledu nešto povoljnija, 
pa se može pretpostaviti da će 
konačni efekt, i pored niza te
škoća, ipak biti pozitivan.

Za ostale privredne organi
zacije koje posluju s gubit
kom odbornici Privrednog vi
jeća su konstantirali:

Otkako su u pogonima tvor
nice tekstila »Jadranka« insta
lirani tehnički usavršeniji raz
boji situacija se kvalitetno mi
jenja. Namjeru kolektiva da 
i nadalje prema vlastitim mo
gućnostima vrši rekonstrukci
ja  pogona potrebno je podrža
ti.

Građevna poduzeća »RAD« i 
»IZGRADNJA«: Vrlo je vjero
jatno, s obzirom na neke nove 
poslove da će ti kolektivi us
pješno »isploviti« poslovnu go
dinu. Ipak to je trenutačno 
rješenje. Valjalo bi još jed
nom, pored ostalih mjera, is
pitati postoje li opravdani eko
nomski razlozi za njihovo spa
janje.

Autotransportno poduzeće: 
Prošlogodišnje teškoće, koje 
su dijelom bile rezultat izvan 
ekonomske prirode, ove su go
dine uspješno prebrođene. Ko
načna ocjena: optimistička.

»VINOPLOD« —■ vinarija: 
Gubitak u prvom polugodištu 
u iznosu od oko 2,3 milijuna 
dinara ie uglavnom posliedica 

■ nedovoljnog obrtaja korište
nja kapaciteta. Ovakve prilike 
u šibenskoj vinariji svakako 
treba povezali i s općejugosla- 
venskom situacijom u preradi 
i p-odaii vina. Inak. s obzirom 
na neke najnovije mjere, mo
guće je očekivati poboljšanje 
poslovanja.

To bi uglavnom bile one ra
dne organizacije koje su pro
uzrokovale najveće gubitke. 
Naravno, razlozi za to su raz
ličiti. Ipak u traženju izlaza, s 
obzirom na izmjenjene uslove 
privređivanja, valja svakako 
iznaći načine da se izbjegne 
dolaženje na »crnu« listu gu
bitaka. Oni u prvom redu le- 

kako su to i odbornici utvr
dili, u poboljšanju organizaci
je  rada, povećanoj produktiv
nosti, zrelijem investicionom 
ulaganju i što je osobito va
žno: sistematskom praćenju 
zahtjeva tržišta. To su najva
žniji preduslovi uspješnijeg 
privređivanja i od njih valja 
poći u traženju uspjeha.

— m —

Druga savezna nogometna liga Dalmatinska nogometna liga

Ponovo
,,Šibenik‘‘

loša i 9 Г 3 ^  finišuTJ devetom kolu Dalmatinske Тгга ie bila uz.budliiva i inte-

,,Varleks‘‘ 0:0
Stadion »Rade Končar«. Gle- oba boda. To je u prvom redu 

dalaca 1000. Vrijeme vjetrovi- spriječio vrlo sigurni SirKo.n., 
to i prohladno. Teren dobar 
za igru. Sudac Radić iz -Splita.

Šibenik: Sirković, Frigano- 
vić, Marenci, Perasović, Cvita- 
nović, Žepina, Žaja, Stošić,
Orošnjak, Aralica, Marinić.

koji je bio najbolji čovjek na 
terenu. Branio je izvanredno 
i onda kada je već svatko vi
dio loptu u mreži. Obranio je 
i jedanaesterac koji je tukao 
Borovec u 63. minuti igre. U 

Varteks: Jurec, Vupora, Vin- vrlo slaboj domaćoj ekipi svi- 
cek, Miljenović, Matković, jetle točke bili su Marenci,
Kontrec, Levačič, Plesničar, Stošić i na momente mladi čara koji je šutirao i udarac 
Borovec, Dejanović, Sviben. žaja, koji je nastupio na de- je odlično obranio Sirković.

Već četiri utakmice za re- snom krilu. »Varteksovci« su Bez zgoditaka završilo je prvo 
dom navalni red »Šibenika« imali najbolje pojedince u sre- poluvrijeme.

je šesnaesterca. U 25. minuti 
Orošnjak je dobivenu loptu od 
Friganovića uputio prema go
lu gostiju, ali je udarac zavr
šio tik uz stativu. U 27. minuti 
gosti su ponovno došli u prili
ku da povedu sa 1:0. žepina je 
htio dodati loptu svom vrata
ru, ali je to učinio prekratko, 
tako da je ona došla do Plesni-

U devetom kolu Dalmatinske Igra je bila uzbudljiva i inte- 
zonske lige pobjede su pripa- resantna. Oba tima su diktirali
le uglavnom domaćim ekipa- p‘o™C
ma. U gostima su pobijedili đenih isticao se odličnom igrom 
»Zmaj« u Zablaću i DOšK u Grgas — Svirac, a u prvorn di- 
Benkovcu. Vodeći »Solin« i Pavasovič i dok je imao 
, , . • 1- snage Grgas — šiška, kao i poz-

»Jadran« pretrpjeli su poraze rtvovni Krnčević. 
u susretima sa »Junakom« od- Kod poljjednika odlično su i- 
nosno sa zadarskim »Metal- grali Isovic, Topić i Andrijašc- 

iZvoivnoVo ruvnovo to VIC II, dok začuđuje neobično cern«. Kninska »Dinara« je  ta- obrana golmana Rančića.
kođer izgubila bodove, ovoga Sudac Bašić je autoritativno 
puta protiv »Splita« sa 0:2. Na vodio ovaj susret uz dobru su- 
tablici je došlo do većih pro- radnju svojih pomoćnika. (BK) 
mjena, posebno pri vrhu. Biv
ši drugoligaš »Split« i makaf- 
ski »Zmaj« osvojili su bodove, 
te zasad vode ispred »Solina« 
i »Jadrana«.

Rezultati: Polet - Zmaj 3:4,

Prva rukometna regija
»GALEB« — »PARTIZAN« 

(Korčula) 20:13 (9:7) 
Igralište III osnovne škole. 

Gledalaca oko 200. Sudac Knežić

zalaganja i borbenosti karak
teristični su za posljednje su-

Bilić;
Catlak

mena bilo nekoliko 
prilika za postizanje zgodita
ka. I umjesto da domaćin već škom obiane domaćih Levačič 
u prvom poluvremenu povede rj^jprije tukao u ruke Sirkovi- 
barem sa jednim golom razli- odbio loptu do no-
ke, u nastavku malo je trebalo Plesničara, ali je ovaj bio 
pa da gosti odnesu iz Šibenika brzoplet, pa je lopta otišla u

se trudile da izbore pobjedu, 
ali u tome nisu uspjele.

Sudac Radić nije zadovoljio.

REZULTATI 10. KOLA

Šibenik - Varteks 0:0, Loko
motiva - Čelik 1:1, Olimpija - 
Istra 2:0, Slavonija - Bosna 0:0, 
Maribor - Borac 2:1, BSK - Bo
rovo 1:0, Sloboda - šparta 3:1, 
Famos - Zagreb 0:2.

TABLICA

golaut. Redaju se naizmjenični Griješio je na štetu obih eki- 
napadi koji završavaju do lini- pa. najpravednije rješenje.

Šibenski nogom eln i p o d sa v e z

„Metalac"  ̂ „lnaleb" 6:0 (2:0)

Zagreb 10 8 1 1 24:6 17
Čelik 10 6 2 2 16:12 14
Borac 10 6 1 3 23:16 13
Lokomotiva 10 4 4 2 14:12 12
Maribor 10 5 1 4 18:10 11
Varteks 10 4 3 3 17:15 11
Olimpija 10 4 2 4 10:7 10
BSK 10 4 2 4 14:12 10
Sloboda 10 4 2 4 20:20 10
Istra 10 4 0 6 12:20 8
Šibenik 10 2 4 4 7:12 8
Famos 10 2 4 4 9:17 8
Bosna 10 2 4 4 7:17 8
Borovo 10 2 3 5 11:15 7
Slavonija 10 2 3 5 14:19 7
Šparta 10 1 4 5 13:19 6

u šestom kolu nogometnog METALAC . GALEB 6:0 (2:0) 
prvenstva u Šibenskoj podsa- gtadion »Rade Končar«. Gle- 
veznoj igi nije bilo iznenade- 3^0 prvenstvena utak-
nja. Uglavnom su pobijedili 
favoriti, ekipe koje se nalaze 
pri vrhu tablice. Domaćini su 
i ovoga puta bili uspješniji.

ravnopravna igra i sa svake 
strane postignuto je po 5 zgodi
taka, tako da je konačan rezultat 
20:13 za domaće.

Kod domaćina osipi već spo
menutog Calete moglo bi se još 
istaći oba golmana, dok .su Kor- 
čulani najbolje igrače imali u 
Markovini i vrataru Blaževiću. 

Sudac Knežić napravio je ne- 
prigovaranja koliko grešaka na štetu jedne iZbog čestih 

igrača gostujuće momčadi, su- druge epike. (MV)

postigavši ukupno 18 zgodita
ka. Gosti su dali svega četiri 

10 zgoditka. Derbi susret jesen-

mica Podsavezne lige. Strijćlci: 
Tedling 3 i Ivić 3.

Pobjeda »Metalca« je zaslu
žena i ona gotovo ni jednog 
časa nije .dolazila u pitanje. 
»Metalčevi« igrači brže su se

skog dijela prvenstva protekao kretali i bili superiorniji u oba 
je u premoćnijoj i tehnički bo- poluvremena. Posebno su se

PAROVI 11. KOLA

Šibenik - šparta, Bosna - 
Varteks, Istra - Borac, Čelik - 
Borovo, Lokomotiva - Zagreb,

na tablici. U Lozovcu i Skra- su najbolji kod pobjedni- 
Hin., l^kn dok SU kod »Galeba« za-

dovoljni Zanze i Lovrič.

RUDAR . POŽAR 3:1 (1:1) 

Rudar je u Siveriću zasluže-

li goste, dok je susret u Sive
riću, barem sudeći po rezul
tatu, bio vrlo interesantan. Is
kusniji »Rudar« imao je dosta 
muke dok je svladao mladu e- 
kipu »Mladosti« iz Tribunja.

Poslije ovog kola tablica ni 
je doživjela neke veće promje-

dac Matić je imao dosta muke 
da utakmicu privede kraju.

Susret je promatralo oko 
300 gledalaca. (c )

Rezultati: Metalac - Galeb 
6:0, Aluminij - Požar 3:0, 
SOŠK - Kolektivac 4:0, Rudar 
- Mladost 5:4.

TABLICA
6 5 0 1 32:7 

0 1 20:10 
0 1 17:8 
0 2 18:14 

19:20 
10:23 
16:29 
6:29

Metalac

Požar
Mladost
Kolektivac

0 3
0 4
1 5

0 1 5

no pobijedio, ali nije blistao. 
Igra je bila slaba, rastrgana i

Olimpija - Famos, Slavonija - osim što je »Galeb« prepu-

KUP OSLOBOĐENJA ZADRA 
U STOLNOM TENISU

„ . , U Zadru je 26. i 27. ovog mje-
nervozna. Sva tri gola za sive- seca održan Kup oslobođenja 
rićke rudare postigao je Ivan Zadra u stolnom tenisu. Pored

domaćeg »Metalca«, na

Sloboda, Maribor - BSK.

»V I  NO  P L O D «  VINARIJA ŠIBENIK

O T K U P L J U J E
cma i bijela vina ovogodišnje berbe, 

prema Zakonu o vinu.

Sve informacije možete dobiti kod poljoprivrednih 
zadruga na području općine Šibenik.

stio vodeće mjesto »Metalcu«. 
Poredak klubova na začelju 
vjerojatno se neće promijeniti

Ramljak, od kojih je treći po
stigao s bijele tačke.

Kod Rudara se nije nitko 
naročito istakao, a kod Poža-

do kraja jesenskog prvenstva, ra navala М. Perasović.

PODUZEĆE ZA METALNE KONSTRUKCIJE 
Š I B E N I K

»P A L К«

Komisija za zasnivanje i otkazivanje radnih odnosa

t r a t i
2 KV ELEKTRIČARA

Nastup službe odmah ili po dogovoru.

Osobni dohodak po Pravilniku o raspodjeli osobnih 
dohodaka poduzeća.

»V I N O P L O D« VINARIJA ŠIBENIK

O  Т V A  R A
novu prodavaonicu vina u Ulici В. Kidriča b. b.

(Baldekm, »ležeći« neboder).

U moderno opremljenoj prodavaonici možete dobiti 
uflašena i otvorena vina po vrlo pristupačnim cijenama.

Prodavaonica raspolaže i svim vrstama ostalih alko
holnih pića, dezertnih vina i piva.

Nudimo vam kvalitetno vino i u ostalim našim rad
njama:

1 (Tršćanska 22)

2 (Ulica Zaninovića 1)

3 (Nikole Tesle 115)

Prodavaonica br. 

Prodavaonica br. 

Prodavaonica br.

turniru
su sudjelovali:
Rat), »Rudi Čajavec« (Banja 
Luka), »Pula« i dvije vrlo jake 
ekipe garnizona Zadar.
Takmičenje je održano u mom

čadskoj i pojedinačnoj konku
renciji. Ekipa »Šibenika« na
stupila je bez standardnih igra
ča Baranovića i Krajine. I pored 
toga »Šibenik« se plasiralo u fi
nale zaslugom svog najbolieg i- 
grača Validžića, koji je savladao 
sve protivnike i tako doprinio 
da je »Šibenik« na turniru zau
zeo II mjesto.

U takmičenju pojedinaca pobi-

l!i 'r d ''p S jc d „T 'ft '^ o b r o
gradu organizatora. V. Deković zgoditak.

SPORTSKO RIBOLOVNO DRUŠTVO » J A S T O G «  
Š I B E N I K

p r o d a j e  p u t e m

J A V N E  L IC IT A C IJE
MOTORNI ČAMAC DRUŠTVA

tipa GUC, dužine 5,5 metara s ugrađenim motorom 
marke »Konventry Viktory« jačine 5—7 KS sve u isprav

nom stanju.
Početna cijena 335.000 dinara.

Licitacija će se obaviti u nedjelju 3. XI. 1963. godine u 
10 sati u prostoriji SSRN Dolac

Upravni odbor

a za »Galeba« uvjerljivo su savladali 
i Gr- Korčulanc.

Poslije višemjesečne pauze u e- 
Domaći su u dva navrata vodi- domaćina pojavili su se i

nije uspio postići niti jedan dnjem pomagaču Matkoviču, (jj-ugo poluvrijeme nije
zgoditak. Vrlo loša igra, malo koji je lako izlazio na kraj sa ђПд bolje. »Šibenik« je prihva- VeTebU-"'dOŠK F2 Split - Di- -

beskrvnom i slabom navalom *јп i/ienkn itmi što mu nikako -> n т 1 ’ o 1- -5 r. ^, ,. , у . , VISOKU Igru sio mu шкако ^ага 2:0, Junak - Solin 3:0, »Galeb«: Mrsic, Mandič 2, Bu-
ctomacina, te vratar Jurec i de- „ ije  odgovaralo. Igrajući pro- Metalac - Jadran 1:0, Tekstilac .Jas Z., štrkalj 2, Caleta 6, Bujaš 
sno krilo Lcvacic koji je bio vjetra domaća ekipa je za. Timovinil 3-1 Tika Jedinstvo  ̂ '^uletić 1, Tomljanović 2, 
inicijator svih napada gostiju. p,vih pola sata bila nešto pre- - J ^ t n i l  3.1, Lika - JeđmsUo Егпjak 1, Stojanovič i Sušanp
Prema onome što su pokazale moćniia dok ie »Varteks« ori- »Partizan«. Blazevic,. Drušl^, . г - moćnija, иок je »varicKs« pri- or>i in- -улллж i .a /-Ј.ач vic, Batistič 2, Markovina 4, Ra-
obe momčadi rezultat je rca- kazao zreliju igru po sredini POLET М 3. ( . ) dovan 1, Cebda 3, Didović 3,
lan, iako je jedna i druga eki- terena U 47 minuti Miljeno- Igrano u Zablaću pred oko 400 Markovina II i Lipanović.
pa mogla pobijediti sa mini- .> šutirao pokrai vratnice gledalaca. Sudac Bašić iz Sibeni- Jako su nastupili bez Kujovi- 
^  1 suiiiao poKraj vraimce, Golove postigli : za Zmaja ca, Vukčeviča 1 Cerinica mladici
malnim omjerom. a u 15. minuti Marinić je tu- Rafaneli, Topić 2 ......  .................... ‘ '

U toku cijelog susreta uspje- kao preko gola. U 63. minuti Poleta Krnčević, 
li smo zabilježiti nekoliko važ- netko je iz obrane »Šibenika«

srete koje je domaća ekipa momenata. »Šibenik« je igrao rukom i sudac je poka- j. ša dva goTalirednostL a doV ^ braća Bujaš. Obojica su svoj po
odigrala u zapadnoj skupini II P^vih petnaest minuta dobro zao na bijelu točku. Borovec lovine II dijela sa jednim go- sao obavili dosta dobro. U dresu
lige. I nedjeljna utakmica pro- pa je izgledalo da će o- je opalio, ali je Sirković u pa- lom, pa ipak susret su izgubili. »Galeba« po p ^ i put nastupio je
(iv »VarteksT« niie ništa bila ^^^o uspjeti pobijediti isto ta- du odbio lontu u korner i ta- ̂ * г̂ок poraza je pomanjkanje Josip Caleta. Njegov debi bio jetiv »varieKsa« nijc nista ona 1 j 1 .J . au oaoio lopiu u когпег i ta kondiciie i iskustva zatim slabe uspjesan, osim dobre igre posti-
bolja od prethodnih. Neefika- ko slabu ekipu iz Varaždina, spasio siguran bod svojoj obrana golmana i igra ćentaral- ga« Је i 6 vrlo lijepih zgoditaka, 
snost pred vratima opet se po- No to je trajalo kratko vrije- sn«retn Rclje. Najbolji igrač prvog , Domaći igraći prvi se sređuju
nnviln mndn in nhn nnlnvrp ПЈб- Već U 14. minuti Marinić kraja ovog sus , dijela Pavasovič, u nastavku je 3 poslije 15 minuta vode sa 4:2.

 ̂ klealnih ie iskosa pogodio stativu, a koji nije zadovoljio gledaoce, pogrešno igrao, upravo kočio Igraći »Partizana
icieainin  ̂  ̂ ® . 1 •• •• 1.-1 1 -u • •••1. ^  SVOJ tim nepotrebno sohraiuci, a z.ika bude sto manja. To im do-

onda je u protunapadu grijc- nije bilo nekih značajnijih mo- nosjo^u iz prvog dijela Grgas — nekle i uspijeva, tako da se na
menata. Doduše, obe ekipe su Oštru što je igra više odmicala odmor pošlo sa rezultatom 9:2

ponestajalo je snage, tako da li- za domaće.
jeva strana navale u nastavku Nastavak igre opet pripada 
je osjetljivo popustila. »Galebu«. Mladici u prugastim

Iskusniji i psihološki bolje dresoWma igraju brže i polet- 
pripremljeni protivnik znao je ruje. U roku od 12 minuta rezul- 
to iskoristiti i poraz pretvoriti u J® У®® hio 15:8 za domaće, 
pobjedu, premda bi remis bio Do kraja utakmice odvijala se

Neuspjeh u Kupu
ŠIBENIK — SPLIT 1:2 

Stadion »Rade končar«. Uta
kmica za Jugoslavenski kup. 
Gledalaca 800. Strijelci: АгаЏ- 
ca za »Šibenik«, a Viđak i Ra- 
dišić za »Split«. Sudac Zanino- 
vić iz Zadra.

»Š IBEN IK «: Sirković, Friga- 
nović, Marenci, Perasović, Cvi- 
tanović, Stošić, Aralica, Oroš
njak, Žaja, Mikšić, Marinić.

»SPLIT«: Vukman, Krstulo- 
vić, Ninčević, Rudić, Matošić, 
Poklepović, Stipišić, Viđak, 
Kraaić (Ro je), Radišić, Perić.

Dalmatinski zonaš »Split« 
zasluženo je pobijedio »Šibeni
ka« i na taj način ga eliminirao 

»Orkan« (Dugi iz daljnjeg natjecanja za Jugo
slavenski kup. Posebno dobru 
igru pružio je Split u drugom 
poluvremenu, te u produžetku 
ovog susreta. Pobjedonosni 
zgoditak psotignut je tek u 108 
minuti. Obe ekipe promašile su 
nekoliko stopostotnih šansa, a 
naj idealni ju priliku za gol 
imao je Orošnjak u prvom di
jelu produžetka. On se našao 
sam pred vratarom Vukma- 
nom, koji je u posljednji čas


